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La proposta, que no s’ha concretat 
amb xifres, es començarà a aplicar 
a final del mes de setembre 
pàg. 5
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ManifEStaCiOnS MaSSivES
Montcada i Reixac ha sortit en tres 
ocasions al carrer per mostrar el seu 
rebuig a les retallades en sanitat

El cap de Montcada manté el servei des de les 20h i fins a la mitjanit gràcies a les gestions municipals i a la pressió popular

CatSalut concentra les urgències nocturnes 
al CUap de Ripollet per motius pressupostaris 

Una vuitantena de veïns es va tancar el dia 18 de juliol a l’ambulatori del centre coincidint amb el trasllat de les urgències nocturnes a Ripollet
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Des del 18 de juliol, el servei 
d’urgències nocturnes al Centre 
d’Atenció Primària (CAP) de la 
plaça Lluís Compays funciona 
només des de les 20h fins a la 
mitjanit, després de les retallades 
que la Generalitat ha impulsat a 
la sanitat pública a causa de la 
conjuntura econòmica. En un 
principi, el govern autonòmic va 
proposar eliminar totalment el 
servei a la ciutat –de 20h a 8h–, 
però gràcies a les gestions muni-
cipals i a la pressió popular s’ha 
aconseguit que la reducció no fos 
tan dràstica. “El Servei Català 
de la Salut ha entès les parti-
cularitats de Montcada pel que 
fa, sobretot, a les dificultats de 
desplaçament dintre del mu-
nicipi i cap a les rodalies”, va 
expressar l’alcaldessa, M. Elena 
Pérez (PSC), després de la reunió 
que va mantenir el dia 15 amb re-
presentants del Servei Català de la 
Salut (CatSalut).

L’equip de govern, format per  
PSC i CiU, valora positivament 
aquest gest del CatSalut, però 
continua insistint en la necessitat 
de mantenir les urgències a Mont-
cada durant tota la nit i ha acordat 
amb la Generalitat fer reunions 
periòdiques conjuntes a partir del 
mes de setembre per analitzar el 
nou funcionament del servei i ga-
rantir-ne la seva qualitat. L’Ajunta-
ment va organitzar el 7 de juliol a 
la Casa de la Vila una reunió amb 
les entitats locals en què va convi-
dar dos facultatius per explicar els 

motius del trasllat de les urgències 
al Centre d’Urgències d’Atenció 
Primària (CUAP) de Ripollet, 
ubicat al costat de la N-150, a l’en-
trada de Cerdanyola. També es 
va confirmar que el CAP de Les 
Indianes (Pla d’en Coll) no obri-
rà durant les tardes d’agost –com 
ha succeït des que es va inaugu-
rar– i que romandrà tancat, com 
a novetat d’enguany, durant la 
tercera setmana d’aquest mes. El 
dispensari de Can Sant Joan tam-
poc no obrirà, com l’any passat, 
a l’agost.
El director del sector sanitari del 
Vallès Occidental, Joan Parella-
da, va voler transmetre un mis-
satge de tranquil·litat quant al 
tancament del servei d’urgències: 
“Comprenc la sensació de pèr-
dua i és lícit que la tinguin, però 
poden tenir la seguretat que al 
CUAP, que té radiologia i la-
boratori, estaran ben atesos”. 
Segons CatSalut, el 94% de les ur-
gències que atén el centre queden 
resoltes, mentre que només un 
6% es deriva a hospitals. 

Posicionaments polítics. Tots els 
grups municipals han consensu-
at una carta de protesta adreçada 
al conseller de Sanitat, Boi Ruiz, 
en què es demana la continuïtat 
de les urgències i la millora de la 
sanitat pública a la ciutat. Quant 
a les accions a fer, l’equip de go-
vern ha acordat apostar per la via 
del diàleg amb la Generalitat, una 
opinió que també comparteixen el 
PPC i Ciutadans, a l’oposició. Per 
la seva banda, ICV-EUiA con-
sidera que no s’ha d’entendre la 
pròrroga fins a la mitjanit com un 
triomf ja que el servei no es manté 
en la seva totalitat i Esquerra opi-
na que, més enllà de les retallades 
al municipi, cal defensar el model 
públic que hi ha hagut fins ara.

Sílvia Alquézar | Montcada

L’Ajuntament i els veïns 
seguiran treballant 
per restablir el servei 
d’urgències nocturnes 

 La Favmir, decidida a continuar amb les accions reivindicatives

La Federació d’Associacions 
de Veïns de Montcada i Reixac 
(Favmir) ha estat la impulsora 
de les accions de protesta a la 
ciutat en contra de les retalla-
des de la Generalitat en l’àmbit 
sanitari. L’entitat veïnal ha con-
vocat tres mobilitzacions –els 
dies 6, 13 i 18 de juliol– que 
van comptar amb l’assistència 
de centenars de ciutadans que 
no veuen bé que s’hagi eliminat 
el servei d’urgències nocturnes. 
D’altra banda, coincidint amb 
l’entrada en vigor de la mesu-
ra, la Favmir va protagonitzar 
un tancament a l’ambulatori del 
centre amb la presència d’una 
vuitantena de persones que va 
romandre a l’equipament sani-
tari fins que va arribar el servei 

de neteja, a les 5h. El col·lectiu 
veïnal també ha elaborat un 
manifest en què es denuncia 
el desmantellament del sistema 
públic de sanitat “amb l’objec-
tiu que les mútues facin negoci 
amb la salut de les persones”, 
assenyala. Durant les accions 
de protesta, l’associació va obrir 
torns de paraula en què alguns 
veïns es van mostrar molt crítics 
amb el govern de la Generalitat 
demanant, fins i tot, la dimissió 
de la regidora de Salut Pública, 
M. Carmen González (CiU), fet 
que ha provocat malestar en el 
govern i que també han censu-
rat els grups de l’oposició.  
“Jo també em manifesto per-
què vull que es mantingui el 
servei a la ciutat, però altres ho 

aprofiten per fer mítings i ma-
nipular”, ha dit l’edil, qui opina 
que “entre tots estem lluitant 
per aconseguir-ho”. 
El president de la Favmir, An-
tonio Cera, ha avançat que 
després de l’estiu es continua-
ran proposant altres mesures: 
“Donem també un marge de 
temps a l’executiu local per-
què negociï la situació” | SA

Antonio Cera, president de la Favmir
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L’alcaldessa explica el posicionament del govern enfront les retallades de la Generalitat

-Està satisfeta amb el fet que les 
urgències es mantinguin fins a la 
mitjanit?
Tinc un sentiment agredolç. 
D’una banda, estic satisfeta per ha-
ver aconseguit com a govern una 
rectificació per part de la Generali-
tat d’una decisió que, a priori, era 
irrevocable. Però, d’altra banda, 
no estic d’acord amb el canvi de 
model de sanitat pública que està 
duent a terme la Generalitat. Des 
de l’Ajuntament no podem accep-
tar aquestes retallades perquè van 
totalment en contra dels criteris 
amb què, com a govern, entenem 
que s’ha de regir la gestió dels re-
cursos públics.

-Fins on es pot arribar en la ne-
gociació?
Intentarem tornar al punt d´inici 
abans de la retallada i restituir 
un servei que funciona des de fa 
40 anys. Fins ara, hem aconseguit 
que l’horari d’atenció continuada 
al CAP de Jaume I sigui finalment 
de 8 a 24h i hem acordat fer un 
seguiment del servei de 0 a 8h per 
comprovar com funciona. Mantin-
drem reunions periòdiques a partir 
del setembre per avaluar els resul-
tats i el grau de satisfacció de la ciu-
tadania i, si les conclusions no són 
satisfactòries, exigirem millores.

-Per què el govern no ha volgut 
participar al tancament convo-

cat al CAP per la Favmir?
Veient que la via iniciada per l’Ajun-
tament, fent entendre els responsa-
bles de CatSalut les necessitats de 
la nostra ciutat, ha donat fruits im-
portants, des de l’equip de govern 
entenem que, com a responsables 
institucionals i representants de 
la ciutadania, hem de seguir per 
aquest camí. Respectant i donant 
suport als actes que considerin 
oportuns les entitats per aquests 
objectius comuns, pensem que 
participar activament en el tanca-
ment hauria posat en perill el que 
hem aconseguit i seria contrapro-
duent per seguir negociant.

-Què n’opina de la reacció de la 
ciutadania envers les retallades?
La comprenc i, fins i tot, la compar-
teixo en molts aspectes. La ciuta-
dania està patint les conseqüències 
d’aquesta greu situació econòmica 
i està descontenta. Això provoca 
que es reaccioni contra la pèrdua 
de drets socials.

-Creu que la pressió popular pot 
fer que CatSalut s’ho repensi?
La Generalitat ha aprovat uns 
pressupostos que contemplen una 
reducció del 10% de la despesa sa-
nitària i ho ha fet sabent que hauria 
de prendre mesures impopulars. 
Les protestes estan sent generalit-
zades però, tot i així, no hi hagut 
marxa enrere. A Montcada, per les 
seves connotacions especials, hem 

aconseguit que CatSalut mantin-
gui l’horari d’urgències fins a la 
mitjanit. La pressió popular és una 
bona manera de manifestar el des-
contentament de la població però 
crec que és la força dels arguments 
la que pot millorar la situació si es 
demostra que el nou model pretès 
per la Generalitat no funciona.

-En una de les manifestacions es 
va demanar la dimissió de la re-
gidora de Salut. Creu que és una 
petició justificada?
És totalment injusta i no oblidem 
que la va demanar un ciutadà a 
títol personal. La nostra regidora, 
la doctora M. Carmen González, 
és una persona lluitadora i com-
promesa amb la ciutat. Respectant 
la resta de regidors, crec que dels 
21 que som és la persona idònia 
per ocupar aquest càrrec. No puc 
fer més que compartir les declara-
cions que ella mateixa va fer l’en-
demà de la manifestació: “alguns 
aprofiten les protestes per fer mí-
tings i manipular”.

-L’Ajuntament té dades que 
constatin que el servei d’urgèn-
cies nocturn està infrautilitzat?
Dir que un servei sanitari està 
infrautilitzat basant-nos en esta-
dístiques no encaixa amb la meva 
manera de pensar. Si bé durant la 
franja nocturna hi van pocs pa-
cients, des de l’equip de govern 
avantposem la garantia de la se-

guretat i sensació de protecció que 
experimenta la ciutadania sabent 
que pot anar-hi a qualsevol hora. 

-Hi ha garanties que els usuaris 
rebran un bon servei al CUAP?
En teoria sí, perquè disposa 
d’equips radiològics i de laboratori 
mentre que al nostre CAP només 
es poden atendre urgències de 
component baix. La problemàtica 
resideix en com hi arribaran les 
persones que no disposen de ve-
hicle privat i que, fins ara, podien 
anar caminant.

-Li preocupa que hi puguin ha-
ver més retallades?
Em preocupa tot el que té a veure 
amb els serveis que havíem assolit 
amb l’Estat del Benestar. Tenim el 
compromís que no hi haurà més 
retallades a Montcada, però esta-
rem molt atents perquè així sigui. 

Vull transmetre un missatge d’op-
timisme perquè entenc que a mig 
termini la situació de la sanitat pú-
blica ha de millorar ja que, en uns 
anys, podrem gaudir de l’Hospital 
Ernest Lluch.

-Quines competències té l’Ajun-
tament en sanitat? 
Són molt limitades. És cert que, ar-
ran les retallades en sanitat, algu-
nes veus interessades han afirmat 
que l’Ajuntament havia acordat 
amb la Generalitat aquestes mesu-
res, però no ha estat així i m’agra-
daria acabar amb aquesta polèmi-
ca. Al juny vam tenir una primera 
reunió amb CatSalut en què ens 
van anunciar que havien de reduir 
la despesa sanitària en un 10% a 
tot Catalunya però no ens van dir 
en què es concretarien les retalla-
des, això no ho vam saber fins a 
principi del mes de juliol.

Pilar Abián | Montcada

L’alcaldessa, M. Elena Pérez, al seu despatx, durant l’entrevista amb La Veu
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 Què fer davant d’una urgència mèdica
A qualsevol hora del dia, trucar a un d’aquests telèfons

902 111 444 (Sanitat Respon) 
061 ó 112   (Emergències)

935 750 544 (CAP, de 8 a 0h)

Un metge avaluarà quin servei requereix el pacient i, si es tracta d’un 
cas greu, es trucarà una ambulància. Si el malalt, pel seu estat o per les 
seves circumstàncies –per exemple, persones grans amb problemes de 
mobilitat–, no es pot desplaçar fins al CAP, rebrà atenció domiciliària.
Entre les 0 i les 8h, les urgències presencials es tractaran al CUAP de 
Ripollet, ubicat al marge dret de la N-150, anant en direcció a Cerdanyo-
la. Aquest centre –imatge inferior– roman obert tots els dies de l’any.

Els sindicats denuncien la reducció de 935 hores diàries de cobertura a tot catalunya

El servei d’ambulàncies va co-
mençar el 19 de juliol una vaga de 
quatre dies contra les retallades del 
govern. Els sindicats protesten per 
la reducció de 935 hores diàries de 
cobertura d’ambulàncies a tot Ca-
talunya el que representa la pèrdua 
de 47 vehicles, i de 34, segons el 
Servei d’Emergències Mèdiques. 
Els afectats alerten que aquest 
fet comportarà un augment del 
temps de resposta, que serà d’en-
tre 20 i 50 minuts. A més, de-
nuncien que aquestes retallades 
comportaran una reducció de 
personal i l’empitjorament de les 
seves condicions laborals.
L’aturada no afectarà els serveis 

d’urgència ni el transport dels ma-
lalts que han de fer diàlisi o tracta-
ments oncològics però sí el transport 
de persones que fan rehabilitació o 
es traslladen de centre per proves di-
agnòstiques. Al municipi, el servei 
d’ambulàncies l’ofereix l’empresa 

Egara –amb seu a la Ferreria– que 
també dóna cobertura a Ripollet i 
Cerdanyola, amb cinc vehicles que 
fins ara operen les 24 hores però a 
partir de l’1 de setembre, tres d’ells 
estaran actius 18 hores, perdent 24 
hores d’atenció al dia. 

Silvia Díaz | Redacció

A Montcada i Reixac el servei l’ofereix l’empresa Egara, amb seu al polígon de la Ferreria
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“Hem de seguir negociant per 
millorar els serveis sanitaris”

Actualitat

vaga de quatre dies al sector 
en protesta contra les retallades
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Notícies abaStiMEnt d’aigUa
Les obres del canvi de canonades 
que s’estan fent a la llera del 
Ripoll entren en la seva recta final

pàg. 9

laveu.cat/noticies

LÍnia dE pORtbOU
Recoder recull les reivindicacions 
pel soterrament que li han transmès 
l’Ajuntament i la Plataforma

pàg. 8

Unes hores abans del Ple de juliol, 
que es feia en el moment de tan-
car aquesta edició, el govern ha 
fet un comunicat en què anuncia 
noves mesures d’austeritat que 
aplicarà a final del mes de setem-
bre, coincidint amb la presenta-
ció del Pla d’Actuació Municipal 
(PAM) per al nou mandat. Un 
dels compromisos destacats és la 
rebaixa dels sous dels regidors 
que, de moment, no s’ha concre-
tat amb xifres. L’escrit del govern 
assenyala, però, que els sous que 
es van aprovar al mes de juny –els 
mateixos que hi havia en acabar 
l’anterior mandat– es troben per 
sota dels paràmetres que recoma-
nen la Federació de Municipis de 
Catalunya i l’Associació de Munici-
pis i que acaben de ser actualitzats. 

“No obstant això, i seguint amb 
la política d’austeritat del con-
sistori des de l’arribada de M. 
Elena Pérez a l’Alcaldia, al ju-
liol del 2010, l’equip de govern 
ha decidit continuar ajustant 
les retribucions dels polítics a 
la realitat social existent”, as-

senyala el comunicat. Malgrat 
les demandes de l’oposició i del 
col·lectiu d’indignats –que està 
duent a terme una campanya de 
recollida de signatures per la re-
baixa dels sous– o accions com la 
‘xoriçada’ que farà el grup Mont-
cada Paròdia la mateixa tarda 
del Ple, el govern diu no actuar 
sota pressió i recorda que, quan 
va aprovar el cartipàs, ja va dir 
que no descartava modificar els 
salaris.  

Canvis organitzatius. Estalviar i 
redistribuir recursos és una de les 
consignes del nou organigrama 
municipal que, des d’aquest mes 
de juliol, compta amb la figura 
d’un coordinador general, Albert 
Barenys, que compagina aques-
ta tasca amb la de director de 
l’Àrea Territorial. Precisament, el 
nomenament  d’aquest càrrec va 
centrar bona part del debat del 
Ple ordinari del mes de juny, fet 
el dia 30. L’oposició va votar en 
contra del nomenament perquè 
incrementa el sou del directiu en 
un 30% i va titllar la decisió del 
govern de “presa de pèl”, des-
prés que en el Ple d’aprovació del 
cartipàs critiqués el manteniment 
de les assignacions als regidors en 
un context de crisi.
La regidora d’ICV-EUiA Lau-
ra Campos va qüestionar la ne-
cessitat d’un gerent i va titllar 

d’“intolerable i inacceptable” la 
proposta. “L’alcalde de Ripollet 
cobra 50.000 euros i aquí el coor-
dinador cobrarà 65.000”, va dir. 
També la portaveu del PPC, Eva 
García, va ser força crítica. “Això 
és un escàndol, si el gerent farà 
totes les funcions que li han atri-
buït, què farà l’alcaldessa?”, es 
va preguntar l’edil. La mateixa 
pregunta va fer la representant de 
C’s, Carmen Romero, qui en va 
afegir una altra: “Com podem 
aprovar pujades de sou quan 
al municipi hi ha més de 3.000 
aturats?”. Marta Aguilar (ERC) 
va tornar a reclamar una baixada 
de salaris dels càrrecs electes i de 
confiança seguint l’exemple d’altres 
ajuntaments. “Aquest govern no és 
conscient de la realitat social que 
l’envolta; hi ha una manca de li-
deratge i de compromís”, va dir.  
En nom del govern M. Carmen 
Porro, portaveu del PSC, va de-
fensar la necessitat d’un coordina-
dor general per millorar l’eficàcia 
de l’organització. “L’alcaldessa i 
els regidors no fem de tècnics, 
fem de polítics i per això reque-
rim d’un organigrama tècnic”, 
va dir tot recordant que “en el 
Ple anterior Barenys va ser 
reconegut com un bon tècnic 
per tota l’oposició”. I, respecte 
al sou, Porro va argumentar que 
respon al que estableix la Diputa-
ció de Barcelona.

Pilar Abián | Redacció

El govern anuncia una rebaixa dels sous 
dels regidors per a final de setembre 

pOlÍtiCa D’aUstERitat

La decisió, que no s’ha concretat amb xifres, forma part d’un paquet d’accions que s’ha fet públic poques hores abans del ple de juliol
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Manifestació d’indignats a les portes de la Casa de la Vila, el passat 30 de juny

Les mesures que 
prepara l’equip polític 
i tècnic es presentaran 
juntament amb el PAM

 La Plataforma Soterrament acaba la tancada al Ple

Abans d’acabar el Ple de juny, 
el portaveu de la Plataforma pel 
Soterrament Total, Jaume Relat, 
–a la imatge– va llegir el manifest 
elaborat pel col·lectiu amb motiu 
de la tancada feta el mateix dia a 
l’Ajuntament i protagonitzada per 
una quarantena d’exedils. L’acció 
reivindicativa es va iniciar a les 
9 i va acabar a les 23h. Tots els 
grups es van afegir a la demanda 
que el projecte constructiu per 
soterrar la línia de Portbou esti-
gui enllestit abans de final d’any 

i que una part s’inclogui als pres-
supostos del 2012 | SA
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Al juliol del 2008, la Generalitat 
va incloure la muntanyeta de Can 
Sant Joan a la convocatòria de la 
Llei de barris. Durant aquests tres 
anys, l’Ajuntament ha fet tràmits i 
estudis topogràfics, processos ad-
ministratius que encara no han 
culminat en una actuació urba-
nística concreta. Durant la reunió 
del comitè d’avaluació i seguiment 
del projecte d’intervenció integral 
al sector, mantinguda el 14 de ju-
liol, al Kursaal, els representants 
de la Generalitat van comunicar 
als membres municipals i del teixit 
comercial, social i veïnal del barri 
que el pla de millora global de la 
muntanyeta és un dels que acumu-
la més retard de totes les iniciatives 
aprovades al 2008. 

“Assumim que anem tard, però 
s’ha de tenir en compte, i així ho 
hem comunicat a la Generalitat, 
que som dels pocs municipis de 
Catalunya on tenim en marxa 
dues lleis de barris”, ha manifestat 
el regidor responsable dels plans 
integrals, Jonathan Martín (PSC), 
qui ha admès que bona part de la 
capacitat inversora del consistori 

en els darrers dos anys ha anat 
a parar a  la Ribera, per assumir 
les rehabilitacions als immobles, 
sufragades per l’Ajuntament i 
la Generalitat, en un context, a 
més, poc favorable a nivell eco-
nòmic.  En aquest sentit, Martín 
ha instat l’administració catalana 
a que acceleri els pagaments que 
corresponen al 50% de la sub-
venció que ha d’atorgar la Gene-
ralitat per la Llei de barris “per 
destinar aquesta quantitat a la 
muntanyeta, una actuació prio-
ritària per al govern local”. Els 
representants de l’executiu auto-
nòmic van assegurar, de paraula, 
que s’ha acceptat la petició mu-
nicipal de prorrogar el pla fins al 
2014 per enllestir les actuacions 
–en principi, la data final era el 
2012.

Actuacions. La conversió d’una 
finca municipal compresa entre 
els carrers Triangle i del Cim en 
un aparcament per a 27 cotxes 
serà l’actuació urbanística que 
primer veurà la llum. El 12 de ju-
liol es van adjudicar a l’empresa 
Cobra Instalaciones y Servicios, 
per 24.438 euros, els treballs de 
desplaçament i soterrament de 
la línia aèria de baixa tensió que 
creua el solar, unes obres prèvies 
necessàries per crear l’estaciona-
ment públic. 
La següent actuació serà, a partir 
del 2012, la construcció d’escales 

mecàniques, una proposta assolida 
amb el consens de la població. “Els 
veïns ens han comunicat que la 
prioritat és millorar-ne la mobi-
litat abans que la urbanització 
dels carrers”, ha expressat l’edil. 
El director tècnic del pla i gerent 
del consistori, Albert Barenys, ha 
indicat que, pel que fa a la urbanit-
zació del barri –que es farà més en-
davant–, “hem dissenyat carrers 
amb prioritat invertida, amb 
voreres amples i mobiliari urbà, 
per crear un itinerari de passeig 
atractiu, que connecti el sector 
amb la resta de Can Sant Joan”. 
Aquest redisseny de l’espai públic 
implicarà el desplaçament dels ve-
hicles, que actualment estacionen 
sobre la vorera, dificultant el pas 
de les persones. Per compensar la 
pèrdua de places al carrer, es cre-
aran més aparcaments públics.

Silvia Díaz | Redacció

pla DE la MUNtaNYEta DE CaN saNt jOaN

El govern i el veïnat han consensuat que sigui prioritària la construcció d’escales mecàniques

Vista de blocs de pisos de la muntanyeta des de la part baixa de Can Sant Joan“La millora del sector 
és una prioritat per 
a l’actual equip de 
govern”, diu Martín

 
“Estic d’acord amb les millores pro-
posades, però no comparteixo que 
el retard l’hagi provocat la coexis-
tència d’aquest projecte amb el Pla 
de la Ribera”, va manifestar, després 
de la reunió de la comissió de segui-
ment –a la imatge–, el president de 
l’associació de comerciants de Can 
Sant Joan, Rafael Domínguez, qui va 
demanar a l’Ajuntament que habili-
tés un servei per als veïns de barri 
amb problemes de mobilitat per tal 
de portar-los la compra a domicili, 
entre d’altres atencions. El president 

de l’AV de Can 
Sant Joan, José 
Luis Conejero, 
creu que és 
necessari un 
impuls “ur-
gent” al projec-
te per tal que la 
gent “continuï 
creient en les 
millores i en l’Ajuntament”. 
El president del Club de Petanca del 
barri, Joan Baptista Roa, qui valora 
positivament el conjunt d’actuacions 

previstes, d’altra banda, opina que 
“hem fet multitud de reunions 
i no es veu res, els veïns s’han 
d’il·lusionar” | SD

Els representants veïnals demanen que s’acceleri el projecte per ‘il·lusionar’ la població
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L’ajuntament diu a la generalitat que 
aporti els diners de la Llei de barris
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El director de Lafarge Montcada, 
Vicente Pedro, ha mostrat el seu 
desacord amb la creació d’un grup 
de treball impulsat per l’Ajunta-
ment per debatre, entre d’altres, la 
possibilitat de traslladar la cimen-
tera, ubicada a Can Sant Joan, a 
un altre indret. Segons Pedro –que 
assegura que es va assabentar de 
la notícia per La Veu– és “inassu-
mible” un canvi de lloc perquè 
els seus equips no es poden traslla-
dar i considera que quan es parla 
d’aquesta qüestió s’està demanant 
el tancament de la planta. 
Pedro ha afirmat, en un comu-
nicat,  que no hi ha motius per 
sol·licitar la clausura de Lafarge 
Montcada. “L’empresa compleix 
estrictament amb la legislació 
mediambiental vigent i, segons 
un estudi de la Universitat Ro-
vira Virgili, la qualitat mediam-
biental a Montcada és compa-
rable a la d’altres zones urbanes 
similars”, ha dit, tot afegint que 
“la proximitat de la fàbrica no 

suposa perjudicis per a la sa-
lut”. Respecte a la participació de 
Lafarge al grup de treball propo-
sat per l’Ajuntament, el director de 
la fàbrica considera que li resulta 
difícil entrar a formar part “d’una 
comissió en què la seva finalitat 
és el tancament de la planta”.
D’altra banda, Pedro ha defensat 
l’ús dels residus urbans sòlids i in-
dustrials a la cimentera, en consi-
derar que és una manera de lluitar 
contra el canvi climàtic. 

Protesta. La Plataforma Antiin-
cineració va protagonitzar una 
protesta l’1 de juliol, durant la 
inauguració del passeig sobre la 
C-17, coincidint amb la visita del 
conseller de Territori i Sostenibi-
litat, Lluís Recoder. Els assistents 
a la manifestació, prop d’una vin-
tena, van cridar consignes contra la 
incineració i el partit que governa a 
Catalunya. Recoder va manifestar 
a La Veu que la seva voluntat de 
continuar endavant amb la crema 
de residus a la cimentera de Mont-

cada “un projecte iniciat per l’an-
terior govern i al qual donem ple 
suport”, va recordar.
El conseller, qui va donar un mis-
satge de tranquil·litat als veïns en 
matèria de salut i contaminació 
acústica en relació amb la cimen-
tera, també va destacar que la Ge-
neralitat formarà part de la taula 

de treball per debatre el futur de 
Lafarge. Per la seva banda, l’al-
caldessa, M. Elena Pérez (PSC),  
va anunciar que hi haurà una 
altra taula a tres bandes entre el 
govern autonòmic, l’Ajuntament 
i l’empresa “per aprofundir so-
bre el funcionament actual de 
la factoria”, va dir. 

Sílvia Alquézar | Redacció 

MEDi aMbiENt

El conseller de Territori i Sostenibilitat, Lluís Recoder, confirma que la Generalitat formarà part d’aquesta taula
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Lafarge no vol participar en el grup de 
treball sobre el futur de la cimentera

La Plataforma Antiincineració es va manifestar davant del conseller Lluís Recoder

L’oficina del Síndic de Greuges va 
rebre 10 visites en el seu desplaça-
ment a Montcada, el 6 de juliol. 
Veïns i entitats locals van exposar 
sis queixes i cinc consultes rela-
cionades amb tributs, urbanisme, 
educació i la funció pública, en 
un espai habilitat a la Casa de la 
Vila. Quatre de les queixes tenien 
com a destinatari l’Ajuntament, 
com la que va formular la Federa-
ció d’Associacions de Veïns, per la 
mala atenció que, al seu parer, va 
rebre per part de l’administració 
local la portaveu de la Platafor-
ma d’Afectats per les Hipoteques. 
També hi va assistir Adimir, per 
denunciar problemàtiques sobre 
la integració d’infants discapacitats 
de Montcada en l’àmbit escolar. 

El Síndic de 
greuges atén 
una desena de 
veïns i entitats
Silvia Díaz | Montcada

A. Cera, de la Favmir, amb el tècnic del Síndic

Si
LV

ia
 D

Ía
Z

07



8 2a quinzena | Juliol/ Agost 2011Notícies

Els treballs de substitució de les 
canonades arriben al tram final

XaRXa DE sUbMiNistRaMENt
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a mitjan d’agost, segons el calendari, es condicionarà el parc de la Font pudenta

Les obres de substitució de la 
xarxa d’abastiment d’aigua que 
s’estan efectuant a la llera del riu 
Ripoll, a càrrec de l’empresa Ai-
gües Ter-Llobregat (ATLL) han 
entrat en la seva recta final, amb 
la pavimentació de les superfícies 
que s’han hagut d’aixecar per 
fer possible l’actuació, situades 
al polígon de la Ferreria i davant 
l’institut. 
A mitjan del mes d’agost s’iniciarà 
el condicionament del parc de la 
Font Pudenta, que porta més 
d’un any aixecat a causa de les 
obres –es va fer un arranjament 
provisional per acollir la sardina-
da que l’AV de la Font Pudenta-
Muntanyeta va fer amb motiu de 
la Festa Major, el 13 de juny. Du-
rant l’estiu es recol·locaran el mo-
biliari urbà i els jocs infantils i es 
pavimentarà l’espai, però l’arbrat 
no es plantarà fins a la tardor. A 
partir del 30 d’octubre està previst 
l’inici de l’última connexió, entre el 
Ripoll i el Besòs, que s’enllestirà a 
final d’any.

Any i mig d’obres. L’ATLL està 
duent a terme un macroprojecte 
per substituir la xarxa d’abastiment 
de Montcada i Reixac, Ripollet, 
Cerdanyola, Barberà i Sant Cugat. 
Des de la llera del Ripoll sortiran 
dos ramals, un en direcció Sant 
Cugat i un altre cap a Barberà. 
Les obres, pressupostades en prop 
de 15 milions d’euros, substituiran 
un total de 16.055 metres de ca-
nonada, distribuïts en 8 trams. La 

previsió inicial era que els treballs, 
que van arrencar a principi de 
juny del 2010, duressin 14 mesos, 
però segons el calendari actual,  
s’ajornaran un parell de mesos. 
L’actuació, de gran complexitat, 
s’ha vist aturada en diverses oca-
sions per fuites; una de les més 
espectaculars va tenir lloc el 23 
de maig passat, quan l’aigua va 
arribar als 20 metres d’alçada i va 
inundar el pont de La Salle.  

Les obres de substitució de la xarxa d’aigua s’estan efectuant al llarg de la llera del riu Ripoll

Silvia Díaz | Redacció

L’informe del programa de quali-
tat ecològica del 2010 –un docu-
ment que la Diputació elabora fa 
16 anys– indica que el 60% dels 
punts estudiats als rius de la pro-
víncia de Barcelona mantenen un 
bon nivell respecte al 2009. Com 
a dada destacable, les zones quali-
ficades com a dolentes o pèssimes 
han disminuït respecte l’any ante-
rior. L’anàlisi s’ha efectuat sobre 

diversos trams del Besòs, el Llo-
bregat, el Foix, el Ter i el Tordera 
i les dades es poden consultar al 
web de la Diputació de Barcelo-
na, a l’apartat d’Espais Naturals. 
Quant a l’evolució de la qualitat 
dels rius, s’observa que, en els dos 
darrers anys d’estudi, la qualitat 
dels cinc espais fluvials és més alta 
gràcies a l’augment de les pluges i 
a la millora de la depuració de les 
aigües residuals. 

Silvia Díaz | Redacció

MEDi aMbiENt

La Diputació ha fet públic l’informe corresponent al 2010

Una jove fent exercici pel pont sobre el Besòs, que uneix el centre amb la carretera de la Roca

El besòs millora el nivell 
de qualitat de les aigües

Una nova passarel·la 
unirà les zones 15 i 21 

CaRRil bUs-VaO

Les obres a la c-58 acabaran l’any vinent, segons la Generalitat

Les zones 15 i 21 de Terra Nos-
tra estaran unides amb un nou 
pont sobre la C-58 que es va va 
començar a construir a principi 
de mes, en el marc de les obres 
d’adequació dels dos carrils per 
a autobusos i vehicles d’alta ocu-
pació (VAO) que s’estan fent a 
l’autopista. Durant aquests dies 
també s’ha posat en marxa la 
col·locació de les bigues que su-
portaran els dos carrils VAO i 
s’enllestirà la construcció de les 
dues pèrgoles que hi ha en el tra-
jecte, així com del viaducte elevat, 
a l’alçada de Can Cuiàs. D’altra 

banda, des del 18 de juliol és 
obert de nou l’accés al polígon de 
la Ferreria des de la incorporació 
de la carretera N-150, que es va 
tancar al maig del 2009 a causa 
de les obres. Els vehicles i ca-
mions tornen a accedir a la zona 
industrial pel carrer Progrés. 
La Generalitat, promotora del 
projecte que costa 80 milions 
d’euros, preveu que l’actuació 
s’enllesteixi l’estiu del 2012. La 
nova infraestructura tindrà una 
longitud total de 6,82 km i el seu 
funcionament serà reversible en 
funció de les necessitats de mo-
bilitat.

El futur pont enllaçarà els sectors de Terra Nostra que separen l’autopista i la N-150
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lÍNia DE pORtbOU

“Des de la Generalitat treballa-
rem de la mà amb l’Ajuntament 
per instar a Foment a complir 
els seus compromisos pel que 
fa al soterrament de la línia de 
Portbou”. Així ho va fer saber el 
conseller de Territori i Sostenibi-
litat de la Generalitat, Lluís Re-
coder, a la delegació municipal 
encapçalada per l’alcaldessa, M. 
Elena Pérez (PSC) en la reunió 
que va mantenir a l’Ajuntament 
abans de la inauguració del pas-
seig de la C-17, l’1 de juliol pas-
sat. En un comunicat, Pérez va 
qualificar com “molt profitosa” 
la conversa amb Recoder “perquè 
vam parlar sobre les diferents 
fonts de finançament que poden 
encaixar amb l’objectiu que les 
obres comencin el 2012”. 

Voluntat. Segons l’edil, la Gene-
ralitat i l’Ajuntament faran tot 
el possible perquè l’actuació tiri 
endavant a través dels pressu-
postos d’inversió de l’Estat per 
a la millora de la xarxa de Ro-

dalies, o bé que es desenvolupi 
dins dels acords sobre projectes 
d’inversions de l’Estat i la Gene-
ralitat. Una tercera via d’inversió 
possible seria la incorporació del 
soterrament en els pressupostos 
establerts per a la Línia d’Alta Ve-
locitat (LAV), com a projecte an-
nex, donada la vinculació entre 
ambdues obres, segons constava 
en el conveni de col·laboració que 

van signar Foment, la Generalitat 
i l’Ajuntament l’any 2007.
Després de la reunió amb les au-
toritats locals, Recoder va mante-
nir una breu trobada amb alguns 
representants de la Plataforma 
Tracte Just-Soterrament Total, a 
l’Ajuntament, als quals va trans-
metre el seu suport perquè consi-
dera que Montcada “ha d’anar 
cosint territori”.

Sílvia  Alquézar | Montcada

La generalitat i l’ajuntament sumen 
esforços per assolir el soterrament
ambdues administracions treballen plegades per intentar que les obres comencin al 2012 

Montcada paròdia neix 
per satiritzar la realitat

NOU COl·lECtiU

El grup debuta amb una acció per reivindicar el soterrament

Recoder, segon per l’esquerra, durant la seva trobada amb les autoritats i membres de la Plataforma
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Els assistents a l’acte de Montcada Paròdia van convertir el parc de les Aigües en una platja
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Un grup de montcadencs ha creat 
un nou moviment que, amb el 
nom de Montcada Paròdia, plan-
teja l’organització d’accions de 
carrer, performances i altres inicia-
tives “per denunciar situacions 
d’injustícia locals i remoure 
consciències”, segons consta en 
l’escrit de presentació. El col·lectiu 
també es posa al servei d’altres as-
sociacions que reivindiquen temes 
de ciutat per reforçar el seu mis-
satge mitjançant sàtires i propostes 
originals i de caire festiu. El grup 

va debutar el 9 de juliol amb una 
acció al parc de les Aigües, al costat 
de les obres de la Línia d’Alta Ve-
locitat (LAV). Caracteritzats com 
a banyistes, els participants van 
recrear un matí de platja en aquest 
indret com a forma de reivindi-
car el soterrament de la línia de 
tren de Portbou. En el moment 
de tancar l’edició, el col·lectiu ha 
convocat una ‘xoriçada’ popular 
davant la Casa de la Vila el 21 
de juliol,  amb motiu del Ple, per 
denunciar el que considera sous 
excessius dels càrrecs públics.

Laura Grau | Montcada

Espai cedit per l’Ajuntament de Montcada i Reixac

09
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Les entitats poden fer la 
inscripció a l’ofrena floral

DiaDa NaCiONal 

L’acte institucional tindrà lloc a la plaça de l’Església, a les 12h

La commemoració institucional de 
la Diada Nacional de Catalunya tin-
drà lloc l’11 de setembre (12h), a la 
plaça de l’Església’. L’acte comptarà 
amb els parlaments de l’alcaldessa, 
M. Elena Pérez (PSC), la lectura 
d’un text literari, la hissada de la 
senyera, l’ofrena floral i l’actuació 
del grup Musica’t. L’Ajuntament 
ha obert el termini perquè les enti-
tats i partits polítics que hi vulguin 
participar facin la inscripció. Fins 
a final de juliol, els interessats han 
d’omplir un full –des del consistori 
s’ha enviat una carta a totes les as-

sociacions i formacions polítiques 
convidant-les a assistir-hi– i regis-
trar-lo a l’OAC. Els participants 
hi dipositaran les flors per estricte 
ordre d’inscripció. 

Esquerra estrena nova seu. Coinci-
dint amb l’11-S, Esquerra de Mont-
cada i Reixac inaugurarà el seu nou 
local, situat al número 52 del carrer 
Major. Fins ara, els republicans te-
nien la seu al carrer Guadiana. Per 
la seva banda, CDC organitzarà la 
tradicional pujada al Turó de Mòia 
al matí i al migdia farà una arrossa-
da a l’escola Elvira Cuyàs.

Jugadores del CEB Can Sant Joan durant l’ofrena floral de la Diada celebrada l’any passat

Silvia Díaz | Redacció
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La inauguració va comptar amb la presència del conseller de Territori, Lluís Recoder

El conseller de Territori i Sosteni-
bilitat, Lluís Recoder, i l’alcaldessa, 
M. Elena Pérez (PSC), van inaugu-
rar l’1 de juliol el passeig sobre el 
tram soterrat de la carretera C-17 
en un acte que va comptar amb 
l’assistència de diversos represen-
tants polítics com el delegat del Go-
vern, Salvador Jorba; el secretari de 
Territori i Mobilitat, Damià Calvet; 
i el director general de Carreteres, 
Jordi Follia, qui va ser l’encarregat 
d’obrir el torn de paraules amb una 
explicació tècnica sobre el projecte, 
fet conjuntament per l’adminis-
tració autonòmica i l’Ajuntament. 
Les obres d’urbanització del nou 
passeig –de 3.761 m2– han dotat 
el municipi d’una nova gran zona 
d’estada i passeig, amb mobiliari 
urbà i zones verdes, que connecta 
els barris de Carrerada, Pla d’en 
Coll i Mas Rampinyo, superant 
d’aquesta manera una de les barre-
res històriques del municipi. 
“Les infraestructures serveixen 
per unir i aquesta actuació res-
pon a la voluntat de convertir 

una cicatriu en un espai de 
trobada i passeig”, va destacar 
el conseller. Per la seva banda, 
l’alcadessa va remarcar durant el 
seu parlament que el soterrament 
de la C-17 ha permès a Montcada 
complir un triple objectiu. “S’ha 
posat al servei de les persones 
un espai públic, s’han eliminat 
barreres físiques per cohesionar 
la nostra ciutat i s’ha millorat la 

seguretat”, va indicar, tot i apun-
tar que encara queden assumptes 
pendents que ja estan en marxa 
com el projecte de reducció de so-
rolls de l’entorn de la plaça d’Es-
panya i la construcció de la ro-
tonda de la cruïlla del carrer Beat 
Oriol i Narcís Monturiol. Després 
dels parlaments, les autoritats van 
fer una passejada fins al final del 
tram soterrat.

Sílvia Alquézar| Mas Rampinyo

Les autoritats van encapçalar el passeig inaugural del tram soterrat sobre la carretera C-17
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ObREs

comença la instal·lació dels pivotatges del futur carril elevat

Aquest mes d’agost es comença-
ran a instal·lar els pivotatges dels 
pilons que sostindran el futur 
carril elevat de la C-17 a l’alça-
da de la gasolinera de Can Sant 
Joan. Les obres, que durant un 
temps han estat ralentitzades, 
han tornat a activar-se i, aprofi-
tant el període de vacances i la 
reducció del trànsit, durant les 
properes setmanes es procedirà 
a desviar la circulació pels carrils 
habilitats als extrems del vial alli-
berant l’espai central de la carre-
tera sobre el qual s’ha d’instal·lar 
el nou pas.

Accions previstes. En el moment 
de tancar aquesta edició s’havia 
de procedir a asfaltar el tram 
d’entrada i sortida al barri de 
Can Sant Joan des de la C-17, a 
la zona de la confluència amb la 
N-150, i l’espai de la cruïlla en 
forma de rotonda semaforitzada. 
Un cop aquesta entri en funcio-
nament, els vehicles provinents 
de la N-150 ja no hauran d’anar 
en direcció a Ciutat Meridiana 

per fer el canvi de sentit cap a 
Montcada. També desapareixerà 
l’accés a la fàbrica Cemarksa ve-
nint des de Barcelona que es des-
plaça fins a l’entrada a Lafarge, 
on sí es podrà fer el gir per sota 
del vial.
Altres conseqüències de les obres 
que es faran efectives en els pro-
pers dies seran el trasllat de les 
actuals parades d’autobús que hi 
ha en ambdós sentits de la C-17 
a un punt més proper a la cruïlla 
i el tancament de l’accés inferior 
que connecta Vallbona amb Can 
Cuiàs, del 16 d’agost al 15 d’oc-
tubre. 
La instal·lació del carril elevat que 
acabarà amb els semàfors de la 
C-17 a l’alçada de Can Sant Joan 
estarà enllestida, segons les pre-
visions, d’aquí a un any. Aquesta 
obra va lligada al soterrament de 
800 metres de la carretera al seu 
pas per la plaça d’Espanya. Amb-
dues obres les realitza l’empresa 
constructora Isolux Corsán Cor-
viam, sota la Direcció de TEC-4 
per un import total de 33 milions 
i mig d’euros.

Pilar Abián | Redacció

En aquest punt és on s’asfaltarà la cruïlla en forma de rotonda semaforitzada que es mantindrà fins al final de les obres

Coincidint amb la celebració de la Festa Major 
de Terra Nostra, el 3 de setembre tindrà lloc la 
inauguració de l’ampliació de la plaça del Poble 
(imatge). L’acte començarà a les 18h i comp-
tarà amb els parlaments de les autoritats muni-
cipals i una melé de petanca per tal d’estrenar 
les quatre pistes d’aquesta disciplina esportiva 
que s’hi han construït. Les obres han consistit 
a dotar l’espai de 900 m2 més a través de la 
incorporació d’un solar entre els carrers Alzina  
i Poblet. S’hi ha instal·lat nou mobiliari urbà, 
fanals i arbrat. El 20 de juliol, una delegació de 
l’Ajuntament i membres de l’AV del barri van 
fer una visita d’obres per ultimar el detalls de la 
inauguració de la plaça  | SD

> inauguració de l’ampliació 
de la plaça del poble
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Montcada estrena el nou passeig 
sobre el tram soterrat de la C-17

Rotonda semaforitzada 
entre la C-17 i la n-150
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Les clavegueres municipals es netegen 
per evitar els embussaments d’aigua

sERVEi públiC
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Més de la meitat de la xarxa es troba en bon estat, segons les dades aportades per l’ajuntament

L’empresa encarregada del mante-
niment del clavegueram públic, Ag-
bar, ha iniciat una neteja preventiva 
de tota la xarxa per deixar-la en les 
millors condicions possibles i evi-
tar els problemes d’embussaments 
que es produeixen especialment 
quan plou. Aquesta actuació forma 
part del contracte que l’empresa i 
l’Ajuntament van signar al 2010 
–per 25 anys– i que inclou altres 
aspectes com el manteniment 
d’embornals, obres i intervencions 
correctives i l’ús de vehicles, equi-
pament tècnic i eines informàtiques 
novedoses. “Amb el nou contrac-
te ens avançarem a les possibles 
incidències; fins ara hem anat a 
remolc fent actuacions correcti-
ves quan ens trobàvem amb un 
incident”, ha manifestat la regido-
ra de Serveis Municipals, M. Car-
men Porro (PSC). 

Xarxa neta al 50%. L’Ajuntament 
ha explicat que Agbar ha fet ja la 

inspecció de tot el clavegueram i 
que més de la meitat de la xarxa 
(54%) es troba en bon estat. Segons 
les dades aportades pel consisto-
ri, poc més d’una cinquena part 
(22%), en canvi, es troba molt bru-
ta, i és on s’ha prioritzat l’actuació 
de neteja preventiva. D’una altra 

cinquena part (19%) no es coneix 
l’estat perquè no s’hi ha pogut ac-
cedir per motiu de treballs en la via 
pública, així que s’inspeccionarà a 
mesura que sigui accessible. 
Durant aquest any s’han fet ne-
teges preventives que han reduït 
considerablement les incidències 

derivades de les pluges de la pri-
mavera. A més, ja s’ha completat 
tota la neteja de la xarxa del cen-
tre i s’està treballant a la Ferreria 
i a Montcada Nova. La previsió 
és que entre aquest any i el que 
ve es completi la neteja de tota la 
xarxa municipal. 

Els operaris de l’empresa Aigües de Barcelona netejaran al llarg d’aquest any i el vinent la xarxa de clavegueram pública del municipi

Silvia Díaz | Redacció

L’accés a Can Cuiàs des de la 
carretera N-150, a través del 
carrer Fusters, es veurà afec-
tat fins a principi del 2012 amb 
motiu de les obres de millora de 
la xarxa del clavegueram que 
l’Ajuntament de Barcelona està 
duent a terme a Ciutat Meridiana. 
L’actuació consisteix en la subs-
titució del col·lector que passa 
pels carrers Agudes i Fusters per 
adaptar-lo a l’ample de la resta de 
la xarxa de clavegueram. Mentre 
durin els treballs, caldrà fer des-
viacions provisionals del trànsit i 
eliminar les zones d’aparcament. 
L’obra s’executarà per trams per 
tal de reduir al màxim les molès-
ties als usuaris d’aquestes vies. 
La major part de la intervenció 
es realitzarà dins del terme mu-
nicipal de Barcelona, però també 
afectarà al carrer Fusters, a Mont-
cada i Reixac, en el tram entre 
Circumval·lació i el carrer Can 
Cuiàs. El projecte també contempla 
la reurbanització de la zona conegu-
da com llàgrima de Can Cuiàs, que 
dóna accés al barri, amb l’objectiu 
de fer-la més segura. 

Silvia Díaz | Redacció

Obres a Ciutat 
Meridiana 
afecten vies 
de Can Cuiàs
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EMpREsa

La cadena de supermercats ha anunciat que generarà ocupació per a 300 persones 

En els propers anys, Lidl inver-
tirà 100 milions d’euros, fet que 
generarà 300 nous llocs de feina. 
Ho va anunciar el 4 de juliol el di-
rector general de Lidl a Espanya, 
Michael Aranda, amb motiu de la 
inauguració dels espais resultants 
de l’ampliació de la seu central de 
la cadena de supermercats d’ori-
gen alemany, situats al polígon de 
la Granja –entre Montcada i Rei-
xac i Ripollet–, un acte que van 
presidir el president de la Genera-
litat, Artur Mas, i els alcaldes de 
les dues localitats, M. Elena Pérez 
(PSC) i Juan Parralejo (PSC). 
“Lidl demostra que es pot con-
tinuar invertint i generant ocu-
pació malgrat el context de cri-
si, és un exemple per a d’altres 
empreses”, va manifestar Mas 
durant els parlaments que van 
precedir a la descoberta de la pla-
ca commemorativa. El president 
de la Generalitat també es va re-
ferir al descens de la xifra d’atu-
rats a Catalunya durant el mes de 
juny, tot i que va apuntar que “no 
hem de baixar la guàrdia”. 
Acompanyat pel personal de la 
firma, el president de la Genera-
litat va visitar alguns dels espais 

de les noves instal·lacions, amb 
una superfície total de 8.000 m2, 
distribuïts en cinc plantes, que 
donen cabuda a més de 400 tre-
balladors i ha suposat una inver-
sió de 8,5 milions d’euros. 

A Montcada des del 2003. L’al-
caldessa va expressar que és un 
orgull poder comptar a la localitat 
amb una empresa com Lidl: “El 
nostre municipi és un referent 

industrial a Catalunya gràcies 
a les més de 2.000 firmes i als 
polígons de qualitat que hi ha 
establerts”. 
Lidl Supermercados va arribar al 
mercat espanyol al 1994 i va obrir 
la primera botiga a Lleida. A Ca-
talunya, la cadena té una xarxa 
formada per 94 establiments i una 
plantilla de més de 2.000 emple-
ats. A Montcada i Reixac, l’em-
presa es va implantar al 2003. 

Silvia Díaz | La Ferreria

Artur Mas, en primer terme, acompanyat de Pérez, Parralejo i Aranda, durant la inauguració
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MillORa DE la COMpEtitiVitat

La formació tindrà lloc a final de setembre però les inscripcions ja estan en marxa

En el marc del conveni entre l’Ajun-
tament i el Centre Metal·lúrgic, els 
dies 27 i 28 de setembre tindrà lloc 
un curs de tècniques de venda per 
al personal de les empreses que es 
dediqui a les tasques comercials. 
L’objectiu de la sessió és millorar 
les habilitats dels empleats treba-
llant totes les fases que intervenen 
en una venda, com la negociació, 
les tècniques de comunicació i tots 
aquells elements subjectius que fan 
que la persona sigui receptiva o no 
a fer una compra.
La formació s’impartirà a l’Hotel 
Ciutat de Montcada, de 9 a 13h 
i de 15.30 a 19h. El professorat 
forma part d’una consultoria es-
pecialitzada en recursos humans. 
Les inscripcions s’han de fer fins 
al 21 de setembre com a màxim, 
a través de Promoció Econòmica, 
trucant al telèfon 935 648 505 o 
bé enviant un correu electrònic a 
l’adreça lcasado@montcada.org. 

Silvia Díaz | Redacció

El curs pretén millorar les habilitats de les persones que es dediquen al món comercial
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La Casa de la Vila acollirà el 22 
de setembre una conferència 
adreçada especialment als res-
ponsables dels comerços locals 
sobre la importància de crear i 
tenir cura de la imatge d’un ne-
goci, de 14.45 a 16.45h, a càr-
rec de les regidories de Comerç 
i Promoció Econònica. La ses-

sió la dinamitzarà el consultor 
especialista en imatge integral 
Abel Cifuentes. La inscripció 
al taller és gratuïta però s’ha 
de reservar plaça prèviament, 
enviant un correu electrònic a 
l’adreça promocioeconomica@
montcada.org o bé trucant al 
telèfon 935 648 505 | SD

Sessió sobre la importància de tenir cura de la imatge

 

> Xerrada sobre els recursos per buscar feina
Una vintena de persones en 
situació d’atur de diverses 
nacionalitats (Espanya, Pa-
quistan, Nigèria, Mali, Sene-
gal i Marroc) van participar 
el 13 de juliol a la jornada 
sobre recerca de feina i ge-
neració d’autoocupació que 
la Regidoria d’Integració i 
Promoció Econòmica van 
organitzar al Kursaal. La presentació va anar a càrrec dels regidors res-
ponsables d’ambdós departaments, Elisabet González (CiU) i Joan Carles 
Paredes (CiU) | SD

> Els alumnes del Suma’t fan un taller de cuina
Un grup d’alumnes del projecte formatiu Suma’t, coordinat per Promoció 
Econòmica, ha iniciat les classes del curs de cuina que s’imparteix al Centre 
Cívic La Ribera i que forma part de la formació denominada professionalitzadora 
(imatge). Encara hi ha places disponibles per a aquest curs. El Suma’t s’adreça 
a joves d’entre 18 i 24 anys que van deixar d’estudiar en l’adolescència i ara 
presenten dificultats a l’hora d’accedir al món laboral | SD
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Explosió d’un reactor a la 
nau de productos aditivos

la FERRERia

Els fets, que van passar el 19 de juliol, van provocar un ferit

L’empresa Productos Aditivos, 
dedicada a la fabricació de sa-
carina i edulcorants, va resultar 
afectada el 19 de juliol per una 
explosió a un dels reactors de la 
factoria, situada al polígon de la 
Ferreria. Els fets, que van pro-
vocar un ferit per cremades que 
evoluciona favorablement, van 
tenir lloc poc abans de les 5h, 
moment en què es va produir la 
deflagració, afectant un dels di-
pòsits amb 10.000 litres de capa-
citat. Els Bombers van informar 
que l’explosió va causar una fuita  

d’amoníac que va quedar localit-
zada tot just a sobre del reactor 
però que no va anar més enllà. 
Tot i així, l’empresa va confirmar 
que es va activar correctament el 
pla d’accidents i es va delimitar 
un perímetre de seguretat de 50 
m2. Durant diverses hores es va 
tallar el trànsit als carrers dels 
voltants de la factoria fins que es 
va aconseguir refredar el reactor, 
mentre intervenien vuit dota-
cions de bombers –entre les quals 
hi havia també una unitat de risc 
químic–, i agents de la Policia Lo-
cal i dels Mossos d’Esquadra. 

Treballadors de l’empresa i bombers a la porta de la factoria, poques hores després de l’incident

Pilar Abián | Redacció
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artur Mas inaugura oficialment 
la nova seu de Lidl a Montcada

promoció Econòmica organitza 
un taller de tècniques de venda
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 Inversió de 120.000 euros per obres a les escoles
Serveis Municipals destinarà prop 
de 120.000 euros a posar a punt 
els centres educatius cara el curs 
vinent. “Tornem a fer un gran es-
forç, en temps de crisi, per donar 
prioritat a aquelles actuacions que 
garanteixin l’activitat docent”, ha 
manifestat la regidora del departa-
ment, M. Carmen Porro (PSC). Ja 
s’han iniciat les tasques de pintura 
de l’escola Font Freda i la reforma 
de les xemeneies i la instal·lació de 
disipadors solars a l’escola bressol 
Font Freda. Al col·legi Mas Rampi-
nyo s’han instal·lat mosquiteres. Al 
Reixac s’ha col·locat una alarma i 
en breu començaran les tasques 
d’instal·lació d’una superfície per 

a la caseta dels jocs escolars i es 
repararà la façana. A l’Elvira Cuyàs 
es reformarà la claraboia de l’edifici 
central, s’instal·larà una superfície 
per als jocs i es durà a terme la se-
gona fase del mur exterior. Al Mitja 
Costa es posarà parquet a la sala 
polivalent i es canviarà el sostre 
del porxo. A El Viver es reformaran 
les finestres del magatzem, la vo-
rera volant de la cuina, s’eliminarà 
un joc infantil i es dotarà el centre 
d’una escala múltiple. A El Turó es 
posaran ventiladors a les dutxes, es 
retirarà l’hort, es pavimentarà i pin-
tarà el pati i es col·locaran rajoles 
al pati i la terrassa superior i altres 
reformes al mur | SD

A partir del 12 de setembre, data 
d’inici del nou curs escolar, els 
alumnes de totes les escoles públi-
ques de Montcada, amb l’excepció 
d’El Viver –que manté la sisena 
hora–, sortiran a les 16.30h a la tar-
da. Així ho ha comunicat a l’Ajun-
tament el delegat territorial d’Ense-
nyament, Joan Lluís Baulenas, que 
davant de la manca de consens en 
la majoria dels consells escolars de 
centre –només el Mitja Costa i el 
Turó van acordar les 16.30h–, ha 
decidit aplicar l’horari marc previst 
al decret que suprimeix la sisena 
hora. Per tant, l’horari serà de 9h a 
12.30h, al matí, i de 15h a 16.30h,  
a la tarda. Les escoles concertades 
–La Salle, La Ginesta i el Sagrat 
Cor– sortiran a les 17h.

Xifres. Segons les dades provi-
sionals de matriculació, el curs 
vinent començaran 3.277 alum-
nes a infantil i primària i 1.338 a 
secundària. Educació encara no 
disposa de les dades de batxillerat 
ni de les escoles bressol, que co-
mençaran el curs el 6 de setembre. 
L’augment de natalitat ha obligat a 
obrir dos grups nous de P-3, un a 

l’escola Font Freda, que passarà a 
ser de dues línies, i un altre a l’esco-
la Reixac, de caràcter provisional. 
A secundària també s’obre un nou 
grup a l’institut La Ribera. 
L’altra qüestió que marcarà l’agen-
da de treball per al proper curs 
serà la construcció de nou l’institut 
Montserrat Miró. En aquest sentit 
el Ple de juny va aprovar per una-
nimitat la moció que insta el govern 
autonòmic a incloure el projecte als 
pressupostos del 2012. Segons la 
regidora d’Educació, Ana Rivas 
(PSC), “al setembre s’estudiaran 
les accions a fer”. La sessió també 
va aprovar per consens una moció 
de la FAMPA contra la supressió 
de la sisena hora.

Societat
laveu.cat/societat

MERCat d’intERCanvi
Andròmines difon el consum 
alternatiu i anuncia que farà 
l’activitat anualment

pàg. 15pàg. 16

CURs 2011-2012

Laura Grau | Redacció

Ensenyament estableix les 16.30h 
com horari final als centres públics

L’augment de la 
natalitat obliga a obrir 
dos grups de P-3, un 
a l’escola Font Freda i 
un altre al Reixac

diSCapaCitat
El Departament d’Ensenyament 
s’interessa pel Centre 
d’Atenció Integral d’Adimir

L’AMPA de l’escola Reixac ha estat una de les més actives reclamant el manteniment de la sisena hora, fent cassolades els últims dies de curs

Les accions per reactivar la construcció de l’institut Montserrat Miró centraran l’agenda de treball del nou curs

El Casal d’estiu adreçat a co-
brir les dues setmanes prèvies a 
l’inici del curs escolar 2011-2012 
–organitzat per la Regidoria 
d’Infància i Joventut i la Federa-
ció d’AMPA– tindrà lloc a l’escola 
Elvira Cuyàs, del 29 d’agost al 9 
de setembre, de 9 a 13.30h. La 
demanda expressada per les fa-
mílies no ha estat suficient per 
poder oferir també l’activitat a 
l’escola Reixac i el Casal es con-
centrarà al col·legi de Mas Ram-
pinyo. L’activitat, gestionada per 
l’empresa Més que lleure, oferirà 
als participants un viatge al món 
en dues setmanes | SD

El Casal del 
setembre, a 
l’Elvira Cuyàs

El Centre de Formació d’Adults de 
Montcada i Reixac obrirà el termi-
ni de matriculació per al pròxim 
curs del 2 al 8 de setembre. Malgrat 
que el termini oficial de preinscrip-
ció va acabar el 23 de juny, l’escola 
ha continuat apuntant gent en llista 
d’espera perquè “per experiència, 
sabem que al setembre no to-
thom que s’ha preinscrit forma-
litza la matrícula”, ha explicat la 
directora del centre, Adela Gracia. 
La formació més demandada ha 
estat la relacionada amb la infor-
màtica, la preparació per als cicles 
de grau superior i per obtenir el 
graduat d’educació secundària. 
“Hi ha places disponibles als 
cursos de català perquè se’ns ha 
concedit un nivell més” | SD

La matriculació a 
l’Escola d’adults 
anirà del 2 al 8 
de setembre
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L’Oficina d’Atenció a la Dona 
(OAD), situada a la Casa de la 
Vila, ha atès durant el primer 
semestre del 2011 un 50% més 
d’usuàries en relació al mateix 
període de l’any passat. En total, 
el servei ha fet 238 atencions, de 
les quals els cursos d’informàtica 
són els més reclamats (36%), 
seguits de l’assessoria jurídi-
ca (28%), l’atenció psicològica 
(11%) i la recerca de feina (10%). 
El 74% de les usuàries són de 
procedència espanyola i la resta, 
dones immigrades. De totes elles, 
prop del 60% tenen entre 30 i 
50 anys i, per distribució geo-
gràfica, la zona centre continua 

sent el barri on viu la majoria 
(39%), seguit de Mas Rampinyo 
i Can Sant Joan (16% respec-
tivament). En aquests primers 
sis mesos de l’any, les tècniques 
d’assessorament jurídic han atès 
un total de 49 dones i el major 
percentatge d’intervencions va 
ser per temes de separació (31%), 
seguit de casos de custòdia dels 
fills (20%), violència (12%) i pen-
sió d’aliments (10%). 

Anem per feina. Més d’un cente-
nar de dones participa al progra-
ma ‘Anem per feina’, una iniciativa 
impulsada a final del 2010 per la 
Regidoria de Dona i Igualtat per 
a dones que busquen una ocupa-

ció i que presenten més dificultats 
que la resta a l’hora de trobar-ne. 
Mitjançant grups, les partici-
pants intercanvien experiències 
i contactes, creant una mena de 
xarxa de col·laboració mútua. 
L’objectiu del departament muni-
cipal és que, a la llarga, aquests 
grups acabin consolidant-se i 
reunint-se periòdicament, sense 
la necessitat de la intervenció de 
les tècniques de la Regidoria. “El 
nostre objectiu és que els grups 
siguin estables”, ha manifestat la 
regidora de Dona i Igualtat, Judi-
th Mojeda (PSC). 
El primer grup que es va formar 
funciona a la zona centre, amb 
una vintena de dones, i ara s’ha 

L’Oad incrementa les atencions 
durant el primer semestre de l’any

DONa i iGUaltat

Reunió al Kursaal per crear el grup ‘Anem per feina’ al barri de Can Sant Joan

El programa ‘anem per feina’ compta amb més d’un centenar de participants

Pr
o

Je
Ct

e 
H

o
m

e

 

> projecte Home guanya el premi Reina Sofía
Creu Roja ha concedit a Projecte Home Catalunya –que té un centre terapèutic 
a Vallençana– el 19è Premi Reina Sofía contra les drogues per l’actuació ‘Entre 
Tots-programa de prevenció universal a les escoles’, en la categoria d’àmbits 
educatius i comunitaris, un programa que compta amb el suport econòmic de 
l’Ajuntament de Montcada i Reixac. D’altra banda, Projecte Home començarà 
pròximament a fer tasques de prevenció al Vallès Oriental en l’àmbit laboral, 
en conveni amb Unimm i la patronal Pimec de la comarca veïna –a la imatge, 
moment de la presentació del projecte, a principi de juliol  | SD

> futura xarxa d’entitats de persones immigrants
L’Ajuntament ha aprovat la creació de la xarxa d’entitats i agents 
d’acompanyament, amb l’objectiu de reduir el risc d’exclusió social d’una part 
de la població nouvinguda. Al setembre es presentarà el projecte a les entitats. 
“Volem fomentar la cohesió i la normalització social d’aquest col·lectiu”, 
ha manifestat la regidora d’Integració, Elisabet González (CiU). L’increment de 
la població estrangera a Montcada ha vingut acompanyada de la creació de 
diverses entitats culturals i religioses. La xarxa pretén aglutinar els esforços 
d’aquests col·lectiu i trobar sinèrgies i punts en comú | SD
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> protecció Civil alerta dels efectes dels focs
Amb l’objectiu de prevenir riscos, 
l’agrupació local de Protecció Civil 
ha cedit una exposició a la Casa 
de la Vila –que es podrà visitar fins 
la primera setmana de setembre 
(imatge)– titulada ‘Els efectes del 
foc sobre el paisatge a la Serralada 
de Marina’. A través de sis plafons, 
l’entitat mostra amb fotografies, di-
buixos i textos quines són les cau-
ses més comunes dels focs i com es produeix la seva propagació. L’exposició 
informa sobre les precaucions que ha de tenir la població per garantir el man-
teniment dels espais forestals i també aporta notícies aparegudes en premsa 
sobre els incendis a Montcada i Reixac | SD
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estés la iniciativa a Can Cuiàs– 
on es va presentar el projecte a 
25 dones a final de juny– i a Can 
Sant Joan, on el 6 de juliol, en una 
reunió al Kursaal, una desena de 
dones va posar en comú la seva 
situació, en un acte on també es 
va projectar l’audiovisual ‘Los hi-
los de Penélope’, sobre la situació 
laboral de les dones del Magreb. 

A la Ribera també hi ha una cin-
quantena de dones apuntades. 
Malgrat la quantitat de persones 
inscrites, fonts del departament 
indiquen que és difícil consolidar 
un grup fix perquè, en funció de 
si troben una feina, les partici-
pants entren i surten de la inicia-
tiva. El balanç del funcionament 
del projecte, però, és positiu.

Silvia Díaz | Redacció
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La  directora general d’Ensenyament, 
Alba Spot, s’ha compromès a 
“obrir una via de col·laboració” 
amb l’associació de discapacitats 
Adimir per fer realitat el projec-
te de l’escola inclusiva. Així ho 
va fer saber als responsables de 
l’entitat local en el marc d’una 
visita institucional que la mateixa 
associació va organitzar el 13 de 
juliol per donar a conèixer el seu 
treball i les seves instal·lacions, si-
tuades a Terra Nostra. L’acte tam-
bé va comptar amb l’assistència 
d’altres alts càrrecs de la Conse-
lleria i d’una àmplia representació 
local encapçalada per l’alcaldessa, 
M. Elena Pérez (PSC).   

Projectes. Membres d’Adimir 
van explicar el projecte global de 
l’entitat, fundada l’any 2000 amb 
l’objectiu de millorar la qualitat 
de vida de les persones discapaci-
tades i les seves famílies i facilitar 
la seva integració a la societat. 
Des de fa dos anys, l’associació 
té en marxa el Centre d’Atenció 
Integral per a Infants Discapa-
citats (CAID), basat en quatre 
pilars: el suport a les famílies, 
el lleure, el pla d’ajut en psico-
educació i salut –aquests tres ja 
s’estan fent– i una quarta branca 
“que és la raó per la qual som 
aquí, el pla de suport a l’escola 

inclusiva”, va indicar Carolina 
Ibáñez, d’Adimir, qui va remarcar 
que l’entitat necessita el vistiplau  
d’Ensenyament perquè Adimir 
sigui reconegut com un centre de 
recursos pedagògics “per tal que 
poguem intervenir i treballar 
dins les escoles de la ciutat afa-
vorint la plena integració dels 
alumnes amb discapacitats”.
A l’acte també va assistir una no-
drida representació de les entitats 
que col·laboren amb Adimir en 
diferents àmbits. Per la seva ban-
da, l’alcaldessa va lloar la tasca 
del col·lectiu i va destacar que 
“és una excel·lent notícia que la 
Generalitat s’interessi pel pro-
jecte de l’entitat local”. 

Sílvia Alquézar | Terra Nostra

Visita iNstitUCiONal

adimir va organitzar una trobada per demanar a Ensenyanent que el caiD tingui la categoria de centre de recursos

Els representants de l’Ajuntament i d’Ensenyament van escoltar les intervencions de les diferents persones que treballen en el projecte d’Adimir 

La generalitat pren el compromís de 
treballar a favor de l’escola inclusiva L’associació catalana de la Síndro-

me de Rett, amb seu al Kursaal, 
ha signat un conveni amb l’entitat 
Esclat, que treballa per al desenvo-
lupament de persones amb paràlisi 
cerebral, per tal que les usuàries 
del col·lectiu local puguin fer servir 
les  seves instal·lacions per fer terà-
pia i ser ateses pels seus professio-
nals. “El nostre objectiu és fer un 
centre de dia propi però, a hores 
d’ara, no és possible econòmica-
ment”, ha explicat Gerardo Suárez, 
vocal de Síndrome de Rett, qui va 
signar l’acord a final de juny amb 
el president d’Esclat, Joan Bertran. 
La Síndrome de Rett és una malal-
tia de les denominades rares, d’ori-
gen neurològic que afecta sobretot 
les nenes i que té els seus arrels en 
una alteració genètica | SD

Conveni entre 
l’associació de 
la Síndrome 
de Rett i Esclat

 Adimir tanca una temporada plena d’activitats a favor de la integració

Adimir ha fet un balanç positiu del 
funcionament de la temporada pel 
que fa a la quantitat d’activitats 
adreçades a integrar les persones 
amb discapacitat. “Tenim el repte 
que el nostre municipi sigui un re-
ferent en la integració i la norma-
lització d’infants i adults i animem 
a totes aquelles persones, entitats 
i a l’Ajuntament a participar del 
nostre esperit”, indica l’associació, 
en un comunicat. Al llarg d’aquesta 
temporada, Adimir ha col·laborat 
amb l’esplai Sesa, el Cau El Turó i la 
UD Santa María i ha desplegat ‘Els 
jocs de la diversitat’ a l’escola Elvira 
Cuyàs (imatge). L’entitat també ha 
destacat el suport rebut per part 

de les administracions. Al febrer, el 
Ple de l’Ajuntament va aprovar per 
unanimitat una moció per promou-
re l’educació inclusiva i per tal que 
s’implementin polítiques de suport 

als discapacitats. Per part de la 
Generalitat, els departaments d’En-
senyament i de Benestar i Família 
també s’han interessat pel Centre 
d’Atenció Integral | SD
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altERNatiVa DE CONsUM

L’objectiu de l’entitat és sensibilitzar la població sobre altres fórmules per obtenir serveis

El I Mercat d’Intercanvi, organit-
zat per l’associació social Andrò-
mines el 16 de juliol a la plaça de 
l’Església, va servir per divulgar 
una proposta alternativa al mercat 
convencional on no fan falta di-
ners per satisfer les necessitats de 
consum. Segons dades de l’orga-
nització, el mercat va ser escenari 
d’una trentena d’intercanvis, on la 
majoria van ser llibres, pel·lícules 
i accessoris. Més d’un centenar de 
persones va passejar per les carpes 
del mercat i va informar-se del seu 
funcionament. Segons una de les 
responsables, Montserrat Romo, 
“la intenció és fer-lo cada any 
per fer sensibilització i alho-
ra guanyar més participants”. 
La iniciativa s’emmarcava en el 
programa ‘Reincorpora’ en què 

Andròmines participa com entitat 
formadora de presos en procés 
de reinserció laboral. Els usuaris 
d’aquest programa es van ocupar 
de muntar les parades i preparar 
l’activitat.

L’Associació Marroquina d’Integra-
ció i Intercanvi Cultural (Amiic) i 
la Taula Cívica de la Ribera van 
posar la seva pròpia paradeta. L’in-
tercanvi de serveis és el que no va 
tenir cap oferta ni demanda.

Laura Grau | Montcada

L’objectiu del Mercat d’intercanvi era mostrar que es poden adquirir productes sense diners

andròmines promou l’intercanvi 
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‘Ell sempre t’espera. No 
l’abandonis’ és el lema de la nova 
campanya de la Regidoria de Sa-
lut Pública i Consum per evitar 
l’abandonament d’animals de 
companyia durant l’estiu, l’època 
de l’any on acostumen a produir-
se aquests casos amb més freqüèn-
cia. La iniciativa fa incidència 
en l’actitud responsable que han 
de tenir els propietaris, als quals 
els recorda que l’abandonament 
d’animals comporta una sanció i 
que hi ha alternatives si no se’ls 
poden endur de vacances, com 
deixar-los amb els amics, els fami-
liars o en un centre especialitzat.

En el cas de trobar un animal 
abandonat a la via pública, s’ha 
de contactar amb l’Ajuntament 
en horari d’oficines (9 a 14h), 
o bé amb la Policia Local fora 
d’aquesta franja horària. En el su-
pòsit de perdre un animal que no 
tingui microxip, el propietari s’ha 
de posar en contacte amb el Cen-
tre d’Acollida d’Animals Domès-
tics de Terrassa (937 276 841) per 
saber si ha estat localitzat. Segons 
les dades del consistori, l’any pas-

sat es van recollir a Montcada un 
total de 115 animals: 68 gossos, 
35 gats i 11 animals de diferents 
espècies com serps, ponis o porcs 
senglars, entre d’altres. Per con-
tra, s’han recuperat 10 gossos i se 
n’han adoptat 28.

Jornada cívica. L’adopció d’animals 
allotjats a les protectores és un 
dels objectius de la jornada sobre 
civisme i tinença responsable que 
fa tres anys organitzen la Taula 
Cívica i l’equip comunitari de la 
Ribera. Prop de 300 persones, 
segons l’organització, van assistir 
el 3 de juliol a la darrera edició 
de l’activitat, que va tenir lloc al 

parc de les Aigües. Al voltant de 
40 gossos van participar al concurs 
d’agility –a càrrec del club caní de 
Cabrera de Mar– i altres 50 van 
prendre part en un concurs adreçat 
especialment a la població del barri 
de la Ribera. en què es valorava la 
simpatia i l’obediència de les mas-
cotes. 
La presentació de l’acte va anar a 
càrrec de la regidora d’Integració, 
Cooperació i Solidaritat, Elisabet 
González (CiU). Durant tota la 
jornada hi va haver presència de 
la protectora ‘Animals sense sos-
tre’, d’una clínica veterinària del 
municipi així com de diverses bo-
tigues d’animals.

tiNENÇa REspONsablE

Silvia Díaz | Redacció

Una nova campanya pretén evitar 
l’abandonament d’animals a l’estiu
Més de 300 persones van participar a la jornada d’agility que va tenir lloc a la Ribera L’ajuntament ha pres aquesta decisió pel context econòmic

Enguany no hi haurà 
viatge oficial a Águilas

aGERMaNaMENt

Els gossos van mostrar les seves habilitats al concurs d’agility fet el 3 de juliol a la Ribera
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El govern local ha decidit no 
fer enguany la visita oficial que 
cada estiu feia a la localitat ager-
manada d’Águilas, com a me-
sura d’austeritat. Des del 2002, 
quan es va signar el protocol 
d’agermanament, una delegació 
municipal ha visitat cada agost la 
ciutat murciana. Aquest any però, i 
degut als criteris de contenció pres-
supostària, s’ha decidit prescindir 
d’aquest desplaçament. 

Continuïtat. “Des del consistori 
continuarem treballant perquè 
els llaços familiars i afectius que 

existeixen entre ambdues po-
blacions creixin any rere any”, 
ha afirmat l’alcaldessa, M. Elena 
Pérez (PSC). El consistori sí que 
finançarà la meitat del concert que 
a final d’agost, en el marc del Dia 
de Montcada a Águilas, hi oferirà 
el grup d’haveneres l’Espingari, de 
Mas Rampinyo, recital que comp-
tarà amb la col·laboració de mem-
bres del Centre Aguileño de Mont-
cada. La comissió d’agermanament 
de Montcada i Reixac amb Águilas 
es va formar amb l’objectiu de 
crear llaços d’unió amb la població 
d’Espanya que més veïns ha apor-
tat a la ciutat, unes 500 persones. 

Silvia Díaz | Redacció
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El responsable de Cecade, Gustavo Amaya, es va presentar oficialment l’11 
de juliol al nou equip de govern (a la imatge, amb l’alcaldessa). Cecade és 
la contrapart de l’ong local Tazumal i gestiona a l’Amèrica Central els pro-
jectes impulsats des de Montcada i Reixac i altres ciutats catalanes. “Hem 
presentat la segona fase del projecte mediambiental de la microregió El 
Pacífico, a El Salvador”, va indicar Amaya. Durant la reunió, el president de 
Tazumal, Rafael Alemán, va avançar que l’entitat ha recollit 300 quilos de 
material escolar fruit d’una campanya solidària que té en marxa | SD

> Cecade es presenta al nou equip de govern

El consistori va 
recollir 115 animals 
abandonats a la via 
pública l’any passat
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Montcada Centre Comerç (MCC) 
ha editat la guia ‘Obert per vacan-
ces’, amb la qual pretén informar 
els clients quins establiments ad-
herits a l’entitat romandran oberts 
al llarg de les quatre setmanes del 
mes d’agost. La iniciativa, que 
s’edita per segon any, vol “que la 
clientela sàpiga per avançat si el 
comerç que busca està tancat i 
també que la gent constati que 
hi ha serveis que obren durant 
l’agost”, ha manifestat el president 
de l’MCC, Manuel Moreno. La 
guia es pot recollir a les botigues 
adherides a l’entitat. 

Silvia Díaz | Redacció

L’MCC informa 
sobre les 
botigues que 
obren a l’agost

Botigues de joguines de Montca-
da i Reixac i d’altres que oferten 
aquests productes com les papere-
ries, les llibreries, els estancs i els ba-
sars –una quinzena en total–, pas-
saran al llarg d’aquest mes de juliol 
per una inspecció de l’etiquetatge 
dels articles que durà a terme 
l’Àrea de Salut Pública i Consum 
de la Diputació de Barcelona, amb 
la col·laboració de l’Ajuntament. 
Durant la visita es comprovaran 
aspectes bàsics com la publicitat 
dels preus, l’exhibició de l’horari 
comercial, l’existència de fulls ofi-
cials de reclamació i el lliurament 
del comprovant de compra.

Silvia Díaz | Redacció

La diputació fa 
controls a les 
botigues on es 
vénen joguines

La guia es pot recollir a les botigues de l’MCC
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La campanya incideix en el bon etiquetatge
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Prop de 250 persones van as-
sistir el 8 de juliol a la cantada 
d’havaneres que la banda mont-
cadenca L’Espingari va oferir a la 
plaça de les Calderes, en un con-
cert organitzat per l’Associació 
de botiguers, comerciants i in-
dustrials de Mas Rampinyo, que 
també va comptar amb un rom 
cremat. Era la segona edició 
d’aquest recital d’estiu, que pre-
tén “donar vida al barri i fer 
que els veïns surtin, especial-
ment la gent gran”, va manifes-
tar el president de l’entitat, Lluís 
Torrents, qui ha indicat que, a 
causa de la situació econòmica, 
l’associació no es pot plantejar 
activitats de promoció comercial 
més ambicioses, com ara la fira 
comercial de l’octubre, que fa 
dos anys que no s’organitza. 

Valoració. “Les fires, des del nos-
tre punt de vista, estan de capa 
caiguda i, a més, no ens tro-
bem en un bon moment, molts 
comerços estan tancant, perquè 

la gent no té diners per venir 
a comprar a causa de la crisi i 
de l’atur, però també perquè el 
nostre barri ha quedat aïllat”, 
ha manifestat Torrents, qui creu 
que les darreres actuacions urba-
nístiques que s’han dut a terme 
al municipi “han tancat el barri, 
no hi ha una bona senyalitza-
ció per accedir-hi; la gent que 
viu a Mas Duran ho té més fà-

cil per anar a Montcada Nova 
que per venir aquí i gairebé 
ningú sap que hi ha el nou pas 
al costat de la Rasa”, ha apuntat 
el president de l’entitat.
D’altra banda, a principi de juliol, 
l’associació va lliurar a Càritas 
Montcada un total de 895 euros, 
recollits a la botifarrada solidària 
que va muntar el 2 de maig, amb 
motiu de la Festa Major.

Silvia Díaz | Redacció

Mas RaMpiNYO

L’acte el va organitzar l’associació de comerciants del barri a la plaça de les calderes

El recital d’havaneres de L’Espingari 
reuneix al voltant de 250 persones

El concert de la banda d’havaneres L’Espingari va tenir lloc a la plaça de les Calderes
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La Xarxa d’Equipaments –de la 
Regidoria de Participació Ciutada-
na– obrirà del 5 al 16 de setembre 
el termini d’inscripció per als cur-
sos i tallers que farà, conjuntament 
amb diverses entitats, durant el 
darrer trimestre de l’any als cen-
tres socioculturals del municipi. 
El Centre Cívic Can Cuiàs és el 
que més propostes noves oferta: 
dansa tribal, gimnàstica de mante-
niment, ball entretingut i manuali-
tats per a la gent gran. De la pro-
gramació que ofereix el Centre 
Cívic l’Alzina destaca l’ampliació 
dels tallers d’informàtica i la re-
cuperació del Gran Casino com 
a espai per fer activitats una ve-
gada s’han enllestit les obres de 
remodelació de l’edifici. Durant el 
darrer trimestre, l’equipament de 
Terra Nostra oferirà dues setma-
nes monogràfiques; del 17 al 21 
d’octubre hi haurà activitats sobre 
bellesa i salut i del 21 al 25 de 
novembre, relacionades amb les 
teràpies alternatives. 

Altres equipaments. El Centre Cí-
vic La Ribera també incorpora 
més formació sobre noves tecno-
logies i manté la resta de propos-
tes actuals, com cuina, guitarra, 
balls de saló, manualitats, música 
i teatre. La Xarxa també coordina 
les activitats del Casal de la gent 

gran Casa de la Mina, que oferirà 
cursos de tota mena com Internet, 
puntes de coixí, pintura, teatre, 
tai-txí i gimnàstica, entre d’altres. 
A la Casa de la Vila, la Xarxa farà 
cursos d’informàtica en el marc 
del projecte d’accés a les noves 
tecnologies del programa Mont-
cada Connect@, que començaran 
a principi d’octubre i acabaran 
abans de les vacances de Nadal. 

Estiu 2011. Durant el mes de 
juliol, la Xarxa d’Equipaments 
i  les  entitats que treballen als 
centres cívics han ofert activitats 
especials d’estiu en les quals han 
participat centenars de persones. 
Els cursos de juliol del Centre 
Cívic Can Cuiàs acabaran a final 

de mes. El dia 22, la pista espor-
tiva de la Ribera acollirà la clo-
enda del Casal Infantil d’aquest 
barri i de Can Sant Joan, a partir 
de les 17.30h, activitat que comp-
tarà amb un gran canó d’escuma. 
Durant l’agost, els centres cívics 
tancaran.

Silvia Díaz | Redacció

La Xarxa obre al setembre 
la inscripció als cursos del 
darrer trimestre de l’any

paRtiCipaCiÓ CiUtaDaNa

Una de les activitats d’estiu proposades pel Centre Cívic l’Alzina, de Terra Nostra, va ser un monogràfic de cuina per a infants

Els centres cívics han dut a terme multitud de propostes d’estiu
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El Casal Infantil de la Ribera i de Can Sant Joan ha organitzat un taller de pintura de grafitis

L’Espai Jove Can Tauler acollirà fins a final de juliol la formació de monitors 
del curs que organitzen la Regidoria d’Infància i Joventut i la Creu Roja. Les 
classes combinen la teoria amb la pràctica, durant la qual els assistents es 
posen a la pell dels infants i aprenen jocs que faran quan siguin profes-
sionals d’aquest àmbit. El 13 de juliol va cloure el curs de premonitors, que 
tenia com a objectiu formar joves que vulguin col·laborar amb les entitats a 
nivell voluntari (a la imatge, una de les sessions) | SD
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> formació de futurs educadors en el lleure
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Se vende. Mobiliario de peluquería seminue-
vo. Sillas tocador, secador casco, vapor ozono, 
lupa estética carrito y aprendiz. 691 075 030 
(Jennifer). Precio negociable.
Oferta laboral. Trabajo desde casa. No es 
necesaria experiencia. 626 723 786.
Es lloga. Plaça d’aparcament al carrer Ripoll 
(darrera de l’Església). 664 664 066 (Montse).
Oferta laboral. Importante correduría de 
seguros precisa personal para producción y 
gestión de siniestros en Ripollet. Interesados 
enviar currículum a pi@nonellicanals.com
Oferta laboral. Se seleccionan dos personas 
con perfil comercial para el asesoramiento y 
comercialización de productos de alta nutrición. 
Formación a cargo de la empresa, líder en el 
sector. Interesados llamar al 697 405 071.
vendo. Piso de 65 m2 en Montcada-Mas Ram-
pinyo. Tres habitaciones (dos dobles), cuarto 
piso sin ascensor, ideal para parejas. Todo ex-
terior, bien comunicado, zona tranquila. Precio: 
100.000 euros. Tel. 678 886 429 (Francisco).
vendo. Juegos de Play Station 3, Guitar Hero 
y F1-Fernando Alonso, por 50 euros los dos 
(guitarra incluida). 935 640 186/660 849 
686. 
En venta. Teclado logitech (sin usar), 12 €  
Cortacabello taurus mithos plus máquina, 10 
€; ordenador acer incorporated xp travel mate 
4002 lmi de 15”.40 gb hdd, 70 €; máquina 
de afeitar philips (penúltimo modelo) 15 €; 
lámpara de despacho 10 €. Tel. 600 308 
360.
En venta. Mobiliario de peluquería y esté-
tica seminuevo. Tel. 691 075 030. Precio a 
negociar.
pis en venda. Al passeig de la Font Pudenta, 
20. Amb ascensor, 3 habitacions, assoleiat. 
Preu: 162.000 euros. De particular a particu-
lar. Tel. 935 752 813.

anuncis gratuïts  935 726 474



192a quinzena | Juliol/ Agost 2011 Opinió

Retallades
La crisi econòmica de tots els sec-
tors productius, agreujada en el nos-
tre país pels problemes de la banca 
a qui li ha explotat a les mans la 
bombolla immobiliària i la manca 
d’accions de prevenció i correcció 
per part del poder polític, ens ha 
dut a una profunda depressió. Cinc 
milions d’aturats arreu del país, 
quasi 4.000 a Montcada amb una 
població de 34.000 habitants, fan 
que cada dia les cues a Càritas i als 
Serveis Socials siguin més llargues. 
I el cost de la crisi, de la qual els 
treballadors i moltes empreses no 
en tenen cap culpa, recau sobre el 
ciutadà de peu. Mentrestant, l’Es-
tat està aportant milers de milions 
d’euros de diner públic per salvar la 
banca que ens refrega cada any per 
la cara els seus fabulosos guanys. 
I, és clar, la solució més fàcil es la 
de retallar les prestacions socials, 
castigar al més dèbil perquè, fins 
ara, les queixes han estat mínimes. 
Ni els sindicats (subvencionats per 
l’estat) protesten. 
Però les coses estan canviant i el ni-
vell d’indignació augmenta. No ens 
hem d’estranyar dels moviments de 
protesta com el 15-M que, malgrat 
tots els recels, té una raó de ser: la 
gent ja està farta perquè sempre són 
els mateixos els que han de pagar 
els plats trencats.
A Montcada, ja podem comprovar 
l’efecte de les retallades del govern 
espanyol i del català, com el cas del 
nou institut Montserrat Miró o el so-
terrament de línia de França. També 
s’ha posposat la construcció del hos-
pital Ernest Lluch i la residència geri-
àtrica de Les Vinyes i ara volen tancar 
les urgències de nit del CAP de Mont-
cada i traslladar-les a Ripollet, la qual 
cosa és inadmissible. Mentrestant, el 
primer Ple després de les eleccions 
municipals als ajuntaments catalans 

s’ha dedicat  a parlar dels  sous, al-
guns, per cert, gens solidaris amb la 
crisi i que no responen a l’austeritat 
de la que haurien de donar exemple 
i del “servei al poble” que alguns 
pregonen insistentment. I no parlem 
dels sous dels càrrecs de confian-
ça, que no haurien ni d’existir. Les 
remuneracions dels polítics han de 
ser justes, dignes i d’acord amb el 
nivell de preparació i responsabi-
litat, però també solidàries amb la 
situació contractual de la població. 
Si no es així, la política es converteix 
en una professió i aquest no ha de 
ser el cas.

Josep Capella i Torrents
 Montcada 

***********
En el Ple del 21 de juliol es va deba-
tre els sous dels regidors en el govern. 
Per defensar unes assignacions im-
morals, Joan Carles Paredes (CiU) va 
argumentar que la tasca dels regidors 
mereix un sou, veritat de Perogrullo, i 
que la ciutadania valora cada quatre 
anys si els regidors han complert. O 
sigui, que el senyor Paredes es pen-
sa que quan votem a les municipals 
donem amb el vot el vistiplau als re-
gidors. Em sembla que hi ha algunes 
coses que encara no han entès els 
que es dediquen a la política, mal-
grat que els indignats alcen la veu 
als carrer, s’expressen amb rotunda 
claredat i compten amb el suport 
de gran part de la societat. A les ur-
nes, senyor Paredes, votem perquè 
intentem evitar que la nostra fràgil 
democràcia se’n vagi en orris, perquè 
encara no tenim una proposta millor 
al model actual. La tindrem, no ho 
dubtin, però no es pot reparar en dos 
dies el que vostès han trigat més de 
30 anys a espatllar. 
Sabem de la incompetència ma-
nifesta dels partits polítics i de la 
seva corrupció que es manifesta, per 

exemple, amb aquests sous esplèn-
dids que s’autoadjudiquen i que 
són la manifestació de la burla i el 
menyspreu que vostès senten pels 
ciutadans. I els que votem a l’es-
querra ho fem perquè volem evitar 
que la dreta s’apoderi del que resta 
del país, tot i que en algun moment 
tenim la sospita que les coses ja 
no poden anar més malament per 
a nosaltres. Per favor, no es pensin 
en cap moment que les urnes ava-
len el seu comportament; baixin de 
la figuera d’una vegada i facin una 
estimació raonable del sou que es 
mereix la seva gestió, és a dir, una 
quantitat que podria ser el salari 
mínim interprofessional, que és la 
quantitat que el govern considera 
adequada per a qualsevol ciutadà. 
La política no és una professió, és 
un servei al poble. 

Míriam Balart Altés
Montcada

¿Error de imprenta?
Como cada año, desde la AV de la 
Ribera, hemos organizado la fiesta 
mayor del barrio y un año más que-
remos agradecer la participación de 
la gente en todas las actividades 
realizadas, así como a todos los co-
laboradores que una año más han 
hecho posible nuestras fiestas.
Como novedad, este año incluimos 
una “Trobada de Puntaires” con una 
participación de más de 70 “puntai-
res” de diferentes agrupaciones de 
Catalunya, así como una pequeña 
muestra de artesanía, que esperamos 
repetir el año próximo. Este año he-
mos vuelto a retomar la “tradición”, 
por así llamarlo, de la Gimkana in-
fantil, donde los más pequeños fu-
eron superando diversas pruebas y 
pasaron una tarde muy entretenida. 
Cual ha sido nuestra sorpresa que al 
recoger un programa de las activida-
des que se organizan desde la “Xar-

xa d’Equipaments de Montcada”, 
vemos que el Centro Cívico de la 
Ribera, como actividad al aire libre, 
incluye una Gimkama el mismo día, 
supuestamente diferente a la nues-
tra, ya que no aportaron voluntarios 
para la coordinación de los juegos, 
ni colaboraron económicamente con 
la actividad. Por ello, no entende-
mos cómo es que la incluye dentro 
de un proyecto de actividades que se 
supone cuenta con la colaboración 
de la Diputación de Barcelona.
La gran pregunta que nos hacemos 
es: ¿justificarán una actividad que 
no han realizado para recibir una 
subvención por la misma? o ¿ha 
vuelto a ser un error de imprenta, 
como el último en el que la Taula 
Cívica, supuestamente, organizaba 
la Fiesta Mayor de la Ribera?

Junta directiva AV la Ribera
La Ribera 

Incivisme
Per fi he descobert la raó per la qual 
la Carretera de Ripollet està sem-
pre plena d’excrements d’animals. 
Aquest matí he observat, sorpresa,  
com un noi passejava als seus tres 
gossos mentre els animals deixaven 
el carrer fet un fàstic… La meva pre-
gunta és, això no es multa? Crec fins 
i tot que hi ha ajuntaments en els 
que si es reincideix en no recollir els 
excrements, es procedeix a la captu-
ra de l’animal. 
Em sembla una autèntica vergonya 
i una falta total de civisme… Pobres 
animals que han de tenir aquesta 
pèssima educació per part dels seus 
amos i pobres els ciutadans de a peu 
que hem de patir les conseqüències 
d’aquesta irresponsabilitat. Espero 
que algú pugui informar aquesta per-
sona de la meva carta i es produexi el 
canvi de conducta d’aquest individu.

C. M.
Mas Rampinyo

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 16 de setembre

el clic

perros sueltos: no, gracias

Mi queja es sobre los perros sueltos que campan 
a sus anchas por la montañeta de Can Sant Joan, 
atacando a todo lo que se encuentran a su paso 
y matando gatos, gallinas, mordiendo perros... Ya 
he hecho las denuncias pertinentes a Mossos y 
al departamento de Sanidad, pero todo va super-
lento, los perros siguen saliendo sin bozal. El ar-
tículo nº 15 de las ordenanzas municipales dice 
textualmente: “A les vies públiques, llocs i espais 
públics en general, els gossos han d’anar lligats i 
han de dur collar. L’ús del morrió és obligatori per 
als animals d’aquelles races per a les quals així ho 
estableixi l’ordenament sectorial”.
M. Teresa Ons
Can Sant Joan

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
Urgències
Des del 18 de juliol el CAP de 
Montcada centre ha deixat de 
tenir el servei d’urgències noc-
turnes que va començar a funci-
onar a la dècada dels 70. Els ve-
ïns s’han de desplaçar al CUAP 
(Centre d’Urgències d’Atenció 
Primària) de Ripollet, un equi-
pament dotat amb més mitjans i 
que, segons CatSalut, té un bon 
nivell de resolució de manera 
que el 94% de les visites que-
den resoltes i només el 6% han 
de ser derivades a un hospital. 
Ningú no posa en dubte que, 
certament, aquest CUAP dis-
posa d’una bona dotació que 
permet atendre els usuaris amb 
condicions. De fet, és públic i 
notori que el CAP de Montca-
da té poca capacitat resolutiva 
a l’hora d’atendre urgències ja 
que no compta ni amb laborato-
ri ni amb radiologia i això fa que 
la majoria dels veïns opti per 
anar directament a un centre 
hospitalari segons quina sigui 
la urgència. El que ha motivat 
les queixes generalitzades tant 
de l’Ajuntament com del veïnat 
és que aquesta mesura s’hagi 
pres sense un debat previ amb 
el consistori i els agents socials 
i, sobretot, en un context mar-
cat per les retallades sanitàries 
que, dia a dia, guanyen terreny. 
El conseller Boi Ruiz ja està ex-
plicant als mitjans el projecte 
de copagament dels serveis en 
funció de la renda.
Els fins ara ‘envejable’ sistema 
de què gaudíem aviat deixarà de 
ser-ho. És cert que sempre hi ha 
qui n’abusa i que s’ha de con-
trolar el mal ús que alguns fan 
de la sanitat pública, però una 
cosa és retallar despeses i una 
altra retallar prestacions i, quan 
es parla de serveis públics, no 
es pot fer en termes de rendibi-
litat empresarial.

El paso a nivel con barreras que hay en la estación de Mas Rampinyo 
es obsoleto, ya que hay un nuevo paso soterrado a escasos metros, 
¿tienen previsto cerrarlo? Además, ocupa un aparcamiento en zona 
de minusválidos. Lucio Hierro Mas Rampinyo

Des de l’Ajuntament ja s’ha sol·licitat a RENFE el tancament defini-
tiu del pas a nivell que hi ha ubicat a la línia R3 al seu pas pel bar-
ri de Mas Rampinyo. De forma provisional procedirem al tancament 
d’aquest pas que uneix Mas Rampinyo i Mas Duran. Pel que fa a les 
dues places d’aparcament destinades a persones amb mobilitat re-
duïda s’hauran d’eliminar, ja que considerem que no són necessàries 
donada la gran oferta de places per estacionar que hi ha en aquella 
zona | M. Carmen Porro, presidenta de l’Àrea Interna, regidora de 
Transports i Mobilitat (PSC)
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Diada Nacional de Catalunya
Parlaments i ofrena floral
Organitza: Ajuntament

Fotomontcada 2011
Presentació del programa
Organitza: Agrupació Fotogràfica 
de Montcada i Reixac

11 dE sETEMBRE, 12h
plAçA dE l’EsglésIA 

16 dE sETEMBRE, 19.30h
EspAI CulTuRAl kuRsAAl

22j l divendres
Poesia. Sílvia Bel presenta el poemari 

‘L’esbós’. Hora: 20.30h. Lloc: Espai Jove 

Can Tauler. Organitza: Cercle Cultural 

Montcada i la CAL.

26j l dimarts
Inauguració. De l’exposició d’escultura 

de Paco Martos. Hora: 19.30h. Lloc: 

Casa de la Vila.

6a l dissabte
Festa. Country amb toro mecànic. Lloc: 

Centre Cultural del Bosc d’en Vilaró. 

Hora: 21h. Organitza: AV del Bosc d’en 

Vilaró.

3s l dissabte
Competició. IV Baixada de Carretons 

de Terra Nostra. Hora: 10.30h. Lloc: Ca 

n’Oller. Organitza: AV de Terra Nostra.

Presentació. De l’equip de la UD Santa 

María i partit amistós contra l’AE Can Mas. 

Hora: 11h. Lloc: Estadi de la Ferreria. 

Presentació. Dels equips de la nova 

temporada del CD Montcada. Hora: 

19h. Lloc: Estadi de la Ferreria.

10s l dissabte
Festival. D’skate i esports d’inèrcia. 

Hora: 11 h. Lloc: Ca n’Oller (veure actes 

de la Festa Major de Terra Nostra a la 

pàgina 23)

11s l diumenge
Festa. Diada Nacional de Catalunya 

amb lectura del manifest i ofrena floral. 

Hora: 12h. Lloc: Plaça de l’Església.

15s l dijous
Presentació. Del Fotomontcada 2010. 

Hora: 19.30h. Lloc: Kursaal. Organitza: 

Afotmir.   

16 l divendres
Hora del conte. ‘Contes amb gustet de 

xocolata’, a càrrec de la Cia. Fes-t’ho 

com vulguis. Hora: 18h. Lloc: Biblioteca 

Elisenda de Montcada.

ajuntament 935 726 474
ambulàncies 061
atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444

Mossos d’Esquadra 088-112
policia Local 092
policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600

Rivas, c. Conca,10
Duran, av. terra nostra, 37
j.Recasens, av. Catalunya, 65
Guix, c. major, 25
Miró, c. orquidea, 8
j. Relat, c. major, 89
pardo, c. masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
j. Vila, pg. Jaume i, 26
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Telèfons d’interès

Mostra de talla 
en fusta i pedra 
de paco Martos

26 de juliol, 19.30h

sala 
principal

EXpOSiCiÓ
ProJeCte Bon Dia
Fins a  l’11 de setembre
Sala Sebastià Heredia
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pàg. 23

fEStES dE baRRi aL SEtEMbRE 
Les AV de Terra Nostra i Carretera Vella ja 
han enllestit els programes d’actes 

pàg. 22

dE paStOR a ESCULtOR
L’autor autodidacta Paco Martos 
exposa a la Casa de la Vila 

CaMpaNYa aRqUEOlòGiCa 2011

L’actuació treu a la llum noves estructures 
arquitectòniques a la vessant de Sant fost
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Panoràmica de la vessant de Sant Fost de Campsentelles que s’ha començat a excavar aquest any i on s’han localitzat noves estances

L’onzena campanya ar queo lò-
gica al jaciment íber de Les Ma-
leses, duta a terme entre el 27 de 
juny i el 18 de juliol i promogu-
da pel Museu Municipal amb el 
suport del Parc de la Serralada 
de Marina, ha permès localitzar 
noves estructures arquitectòni-
ques a la vessant del poblat que 
pertany al terme municipal de 
Sant Fost de Campsentelles. 
Aquesta nova àrea de treball, 
de 90 m2, presentava una gran 
acumu la ció de terra i pedres 
procedents en el seu origen dels 
murs ibèrics. Els potents nivells 
d’enderroc han obligat a dedicar 
grans esforços a la tasca d’exca-
var que, finalment, s’han vist re-
compensats, amb la localització 
d’una nova part del poblat.

Material domèstic. Concreta-
ment, s’han identificat tres es-
pais, un de grans dimensions i 
dos de tamany més reduït. L’ex-
ploració de l’interior d’aques-
tes estances ha proporcio nat 
abundant material domèstic així 
com constructiu. Segons una de 
les directores de la campanya, 

Gemma Hidalgo, “en properes 
intervencions caldrà resoldre 
la funcionalitat d’aquests ha-
bitacles i saber si formen part 
d’una mateixa unitat o tenen 
relació amb la casa annexa, 
batejada en el seu dia com la 
casa del moliner”.

Noves evidències. S’ha con tinuat 
treballant en l’edifici singular, 
on s’han documentat nivells 
d’ús antics que confirmen 
l’existència d’un hàbitat ante-
rior a la urbanització del cim, 
datada al segle IV a.n.e. A més, 
en una de les estances s’ha tro-
bat la base d’un clemastec, una 
estructura que complementa la 
llar ibèrica i que només tenien 
les famílies benestants, fet que 
relaciona l’edifici amb l’elit diri-
gent del poblat.

continuen apareixent proves que confirmen la teoria que al jaciment de Les Maleses ja existia població abans del segle iV a.n.e

Laura Grau | Serralada de Marina

Hi ha indicis que 
l’edifici singular 
estava vinculat amb 
l’elit del poblat

Un total de 16 persones ha par-
ticipat en la campanya d’ex ca-
vacions arqueològiques 2011, 
concretament 4 arqueòlegs, –en-
tre ells el regidor de Cultura i Pa-
trimoni, Daniel Moly (CiU)– i 12 
estudiants, la majoria provinents 
de l’institut Montserrat Miró. Per 
a un d’ells, Viriat Camacho, de 
17 anys, ha estat la primera ex-
periència. Tot i la duresa dels tre-
balls, Camacho creu que paga la 
pena l’esforç: “És molt emocio-
nant trobar entre les terres tros-

sos de ceràmica d’èpoques tan 
antigues”. Per a Jaume Moreno, 
filòleg clàssic de 36 anys, de Mas 
Rampinyo, també ha estat la seva 
primera incursió en el jaciment 
Les Maleses. Aficionat des de 
sempre a l’Arqueologia, va tenir 
la sort de fer-hi una troballa curio-
sa, una peça de fireta de fang en 
bon estat. “He gaudit molt de la 
possibilitat d’aprendre història 
sobre el terreny”, ha dit Moreno, 
qui es va trencar un dit durant les 
tasques de desbrossament | LG

> apassionats per l’arqueologia
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paco Martos, tallista i picapedrer
EXpOsiCiÓ

Els alumnes dels cursos 
de música fan aules 
obertes per fi de curs
Les inscripcions a la nova oferta s’obriran el 15 de setembre

CURsOs DE CUltURa

L’Auditori Municipal es va om-
plir el 30 de juny a vessar amb 
motiu de l’Aula Oberta dels 
alumnes dels cursos de cant, 
música, teclat i guitarra que es 
fan a la Casa de la Vila i que 
imparteixen els professors Ga-
briela Montserrat, Luis García, 
Javier Navarro i Teresa Silva. 
En total van sortir a l’escenari 
una trentena d’alumnes amb 
edats compreses entre els 7 i els 
60 anys. El repertori va ser molt 
variat, des de música clàssica 
fins a flamenc i pop, passant per 
les melodies tradicionals de dife-
rents països. 

Actuacions. L’aula oberta dels 
cursos de guitarra elèctrica d’Al-
bert Faz –feta l’1 de juliol– va 
congregar més d’un centenar 
de persones a l’Auditori. Una 
quinzena d’alumnes de diferents  
edats va interpretar individual-

ment temes clàssics dintre del 
rock i del pop. Aquest any i com 
a novetat, també s’han enregis-
trat a classe les interpretacions 
de cada alumne en vídeo. “Cal 
remarcar l’alt nivell demos-
trat tant pels alumnes que ja 
porten temps com els que han 
començat aquest any”, va dir 
Faz.
El taller de rock i guitarra elèc-
trica que dirigeix Luis García 
va acomiadar el curs amb una 
exhibició el 6 de juliol al Kursa-
al. Els alumnes van interpretar 
cançons que havien treballat 
durant el curs i de formacions 
clàssiques del rock. García va 
destacar que en aquest taller 
“els alumnes tenen l’oportuni-
tat d’experimentar la sensació 
de formar part d’una banda”. 
Les inscripcions per a la nova 
oferta de cursos s’obriran el 15 
de setembre a la Casa de la Vila 
i al Kursaal.

Laura Grau | Redacció

El montcadenc Paco Martos donant els últims retocs auna de les obres de l’exposició

Quan arriba la jubilació moltes 
persones no saben què fer amb 
tant de temps lliure. Aquest no 
és el cas de Paco Martos, que 
passa hores i hores esculpint 
en pedra i tallant en fusta en 
el petit taller que té a Lleida, 
tot i que resideix Mas Ram-
pinyo. Martos es va aficionar 
a la talla als anys vuitanta per 
“alliberar-me de l’estrès” –en 
paraules seves– que li suposa-

va la feina de transportista de 
mercaderies. La Casa de la Vila 
acollirà a partir del 26 de juliol 
–la inauguració tindrà lloc a les 
19.30h– una mostra seva for-
mada per baix relleus en fusta 
i escultures en pedra. 

De pastor a escultor. Artista au-
todidacta, Martos ha participat 
en diverses edicions del Mercat 
d’Art, però aquesta és la prime-
ra vegada que fa una exposició 

individual a Montcada. L’autor 
hi va arribar al 1962 procedent 
de Pedro Martínez (Granada), 
poble on va néixer al 1946. La 
seva infància, transcorreguda al 
camp fent de pastor i masover, 
marca la seva predilecció per les 
escenes del món rural. “És fent 
aquest tipus d’obres quan em 
sento més realitzat”, diu Mar-
tos, que té per costum reciclar 
fusta de palets i d’encofrats per 
fer les talles.

Laura Grau | Mas Rampinyo

Al final de l’aula oberta de música, cant, teclat i guitarra, feta a l’Auditori, els alumnes es van fotografiar amb els professors 

El taller de rock i guitarra elèctrica va ser una de les novetats de l’oferta Albert Faz, professor de guitarra, amb un dels seus alumnes
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Transportista jubilat, dedica el seu temps lliure a l’escultura de forma autodidacta
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Fins a l’11 de setembre es pot vi-
sitar al Kursaal una exposició de 
les alumnes del curs de pintura 
que imparteix la voluntària de 
Càritas Piedad García, on parti-
cipa una desena de dones en risc 
d’exclusió social. El taller forma 
part del projecte Bon Dia, que 
impulsa l’ong cristiana amb el su-
port del consistori. “Càritas vol 
dir amor i no caritat i l’escola 
Bon Dia és un espai on la gent 

s’estima, comparteix experièn-
cies i se sent acompanyada”, va 
dir la coordinadora de Càritas a 
Montcada, Ripollet i Cerdanyo-
la, Amèlia de Juan, durant la 
inauguració de la mostra, el 19 
de juliol, en  presència del regidor 
de Cultura i Patrimoni, Daniel 
Moly (CiU); la presidenta de 
l’Àrea Social, Ana Rivas (PSC), i 
el mossèn de la parròquia, Jaume 
Cases, que van instar la població 
a fer tasques de voluntariat.

La voluntària Piedad García va rebre, emocionada, un obsequi de part de les seves alumnes

pROGRaMa sOCial

Laura Grau | Can Sant Joan

dones del projecte bon 
dia exposen al Kursaal 
Les autores són alumnes de pintura d’una voluntària de càritas

FEsta MajOR DE tERRa NOstRa
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La principal novetat serà una diada 
jove amb skate i esports d’inèrcia
El gruix dels actes del programa festiu es desenvoluparà entre el 8 i l’11 de setembre

L’AV de Terra Nostra ja ha en-
llestit el programa de la festa 
major del barri que tindrà lloc 
del 8 a l’11 de setembre. Una de 
les novetats més destacades del 
programa és el I Festival d’Ska-
te i Esports d’inèrcia, “una pro-
posta que, juntament amb la 
cursa de bicicletes, pretén en-
grescar als joves, el sector de 
públic que menys participa a 
la festa”, ha explicat la secretà-
ria de l’AV, Montserrat Sánchez. 
El Casino serà l’escenari de dos 
actes del programa, una expo-
sició de modelisme ferrovia ri i 
una espectacle infantil.

Actes previs. Per problemes 
d’agenda, tres de les activitats  
del programa es fan fora de les 
dates oficials, concretament la 
presentació de l’equip de futbol 
UD Santa María, la IV Baixada 
de Carretons, la inauguració de 
l’ampliació de la plaça del Poble 
i el torneig de dards, que tindran 
lloc els dies 3 i 4 de setembre.

Laura Grau | Redacció

La baixada de carretons és un esport d’inèrcia que agrada molt als joves amants de la velocitat

 

L’AV de Carretera Vella prepara 
una nova edició de la seva festa 
anual que tindrà lloc del 2 al 4 de 
setembre. La proposta que obre 
el programa és la Nit Jove, amb 
l’actuació de grups de música de 
Montcada i una discomòbil fins a 
les 4h. Les activitats destinades 
al públic infantil s’han concentrat 
el dia 3 que començarà amb una 
gimcana i una festa de l’escu-
ma (11.30h) a càrrec del Casal 

Popular El Brot, entitat que col-
labora en la festa. A la tarda hi 
haurà inflables, xocolatada i festa 
infantil amb animació. El xou de 
David Moya (21.30h) ambientarà 
la nit que clourà amb el ball amb 
el trio Parfills i la discomòbil. El 
dia 4, a partir de les 11h, hi hau-
rà tornejos d’escacs, dòmino (II 
Memorial Gerardo Froilán) i bàs-
quet, el concurs de truites i una 
paella popular | LG

Carretera Vella també prepara la seva festa

La urbanització d’El Bosc d’en Vilaró va celebrar la seva festa anual entre 
el 8 i el 10 de juliol. El programa va arrencar divendres amb una cerca-
vila des de l’entrada al sector fins al centre cultural. A partir de les 22h 
l’orquestra Golden Resort va amenitzar el ball de nit. El dissabte, l’AV va 
organitzar una batukada, un sopar popular, un espectacle de varietats 
i una sessió de discomòbil. El programa va cloure el diumenge amb un 
taller de danses del món a càrrec de dues ballarines brasileres (imatge). 
La secretària de l’entitat, Rosa García, ha destacat la qualitat dels actes 
organitzats, però ha lamentat la baixa participació i ha anunciat que el 6 
d’agost hi haurà una festa vaquera amb toro mecànic inclòs | LG

> L’afotmir organitza el fotomontcada 2011
L’Agrupació Fotogràfica de Montcada i Reixac prepara una nova edició del 
Fotomontcada 2011, una proposta bianual que pretén divulgar el valor 
artístic de la fotografia i, alhora, donar a conèixer la tasca de l’entitat. La 
inau guració oficial de l’esdeveniment tindrà lloc el 15 de setembre al Kur-
saal (19.30h), espai que acollirà l’exposició ‘Petits animalets’ del montca-
denc Isidre Humet i un taller de fotografia macro a càrrec de l’autor i Jordi 
Hernández. Aquest serà el preludi d’un ampli programa d’exposicions i 
tallers que es desenvoluparà fins al novembre i que s’adreça al gran pú-
blic i també als professionals de la fotografia que vulguin adquirir nous 
coneixements | LG

> El bosc d’en vilaró viu la seva festa anual
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lEs 8 hOREs DE ROCk

El festival atrau prop de 3.000 fans 
del rock al recinte de la granja

La vintena edició de Les 8 hores 
de Rock, celebrada el 9 de juli-
ol al polígon la Granja de Mas 
Rampinyo, va reunir prop de 
3.000 persones, segons la Coor-
dinadora de Grups de Rock de 
Montcada i Reixac, organitza-
dora de l’esdeveniment amb el 
suport de la regidoria d’Infàn-
cia i Joventut de l’Ajuntament. 

Amb el lema ‘Contra el racis-
me i la xenofòbia’, el festival va 
transcórrer amb normalitat des 
de les 20h i fins a les 6h. Els 
moments mès àlgids de la llar-
ga nit van ser quan van pujar a 
l’escenari els navarresos Koma 
i els bascos Vómito, plats forts 
del programa. No van faltar a 
la cita els grups locals 11 Varas 
i Tootenso, Los Bitxarracos i 

El rey de espaldas, de Ripo-
llet, i La Mula. Segons Antonio 
Ramos, de la coordinadora, 
“no esperàvem que vingués 
tanta gent, tenint en compte 
que en aquesta època hi ha 
moltes propostes musicals a 
Barcelona”. L’entitat espera 
poder recuperar el parc de les 
Aigües com a escenari del festi-
val en pròximes edicions.

La banda Vómito, d’Irún, és una de les representants de l’anomenat rock radical basc
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Les bandes Koma i Vómito van ser els principals reclams del cartell de la vintena edició

El grup Sayuc 
estrena una 
nova comèdia
La companyia Sayuc, del Grup 
de Dones de Can Cuiàs, va es-
trenar el 9 de juliol ‘El testamen-
to’, una comèdia escrita i dirigi-
da per Delia García, que mostra 
les vivències  de les dones d’un 
poble aragonès, representada 
per sis actrius i un actor (a la 
foto). Un centenar de persones, 
entre les quals hi havia una de-
legació municipal, va omplir la 
sala d’actes del Centre Cívic | SD
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El 24 de juliol és l’últim dia per 
visitar a l’Auditori l’exposició 
de pintura de  Gabriel Renom, 
que combina la seva professió 
d’actor amb l’afició a les arts 
plàstiques. La mostra està for-
mada per una vintena de teles 
a l’oli, la majoria paisatges i in-
drets de Montcada, però també 
d’altres ciutats, i tres retrats. 
Per a Renom, que va estudiar 
dibuix a l’Escola Massana, La 
Llotja i la Sant Lluc, les obres 
d’aquesta exposició, pintades 
en l’últim any, “són un primer 
pas d’un procés d’investiga-
ció del medi pictòric per aga-
far ofici i deixar-me anar cap 
a nous camins”. 

Actes. La inauguració, feta el 5 
de juliol, va comptar amb el re-
gidor de Cultura, Daniel Moly 

(CiU), i l’alcaldessa, M. Elena 
Pérez (PSC), que van elogiar la 
qualitat pictòrica de les obres 
de Renom i el fet que reflectei-
xen espais de Montcada que el 
públic identifica ràpidament. 

EXpOsiCiÓ

Laura Grau | Montcada

Laura Grau | Redacció

gabriel Renom debuta a 
l’auditori com a pintor

Gabriel Renom, durant l’acte d’inauguració

L’actor montcadenc presenta una vintena de paisatges a l’oli

pOEsia a la FREsCa

Sílvia bel presenta un 
poemari a Can tauler
El cercle cultural i la caL clouen així la temporada d’activitats
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El Cercle Cultural i la Coor-
dinadora d’Associacions per la 
Llengua (CAL) proposen un 
recital de poesia a la fresca el 
22 de juliol a l’Espai Jove Can 
Tauler (20.30h). L’autora con-
vidada és Sílvia Bel (Barcelona, 
1982), que presentarà el seu pri-
mer llibre de poemes il·lustrats 
L’esbós (editorial 7dquatre). Bel 
escriu un bloc (http://silviabel.
com) i forma part de l’antolo-
gia Poetes a la xarxa. Ha rebut 
alguns premis com Dona més 
Dona i un accèssit del Miquel 

Martí i Pol, i ha fet recitals per 
tot Catalunya. Actualment im-
parteix tallers per la llengua.

Laura Grau | Redacció

Koma va presentar el seu nou disc, ‘La maldición divina’

Sílvia Bel és l’autora convidada per al recital
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el retro-visor
Laura grau

fundació Cultural Montcada

Als anys cinquanta va arribar a 
Montcada una nova fornada de 
capellans que pretenia construir 
una església més participativa i 
oberta a la població. Dos dels re-
presentants d’aquesta nova filo-
sofia, que té els seus antecedents 
als anys vint del segle passat, se-
ran el mossèn Joa quim Castellví i 
el vicari Ramon Català. Els dos re-

ligiosos van aconseguir connectar 
amb la gent jove mitjançant l’or-
ganització, des de la parròquia de 
Santa Engràcia, de competicions 
esportives, concerts, sessions de  
ball i altres propostes lúdiques i 
culturals. Tot plegat sense obli-
dar la tasca pastoral que, segons 
ells, havia de sortir al carrer. Al 
1952, amb la implicació de tots 

els montcadencs, es va celebrar 
l’entronització de la nova imatge 
de la Mare de Déu del Turó, de-
sapareguda l’any 1936. Una altra 
de les activitats més exitoses, im-
pulsada pel vicari Ramon Català, 
va ser la Setmana de la Joventut, 
amb la cursa local d’atletisme 
que es va fer durant tres anys, del 
1959 al 1961. 

Quan els mossens eren ‘progres’
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Imatge d’una competició d’atletisme organitzada des de la parròquia de Santa Engràcia al 1960, dintre dels actes de la Setmana de la Joventut

Els capellans Joaquim Castellví i Ramon Català van plantejar una Església oberta i participativa

L’esplai Sesa ha finalitzat els 
actes del vintè aniversari amb 
una exposició que es pot veure 
a la Casa de la Vila fins al 24 
de juliol. La inauguració, feta el 
dia 7,  va congregar joves, nens 
i famílies que estan o han estat 
vinculats a l’entitat. En nom 
seu va parlar Ramon Vilar, que 
va anunciar la seva marxa del 
Sesa, on va començar com a 
nen per convertir-se després en 
monitor, “tal com ha passat en 

altres casos i com m’agradaria 
que continués passant”. El re-
gidor de Cultura, Daniel Moly 
(CiU), va felicitar l’entitat per 
la seva tasca i la va encoratjar 
a seguir endavant. L’acte també 
va comptar amb Jaume Casas, 
el mossèn de la parròquia que 
ha donat cobertura a l’associació 
des de la seva creació. A més de 
fotografies, la mostra exposa ob-
jectes carregats de records com 
els fulards, motxilles i, fins i tot, 
una tenda de campanya.

EDUCaCiÓ EN El llEURE

Laura Grau | Montcada

El Sesa clou els actes 
del seu vintè aniversari
La casa de la Vila acull una mostra sobre la trajectòria de l’esplai

Ramon Vilar, del Sesa, durant la inauguració, al costat del regidor de Cultura, Daniel Moly
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Esports
laveu.cat/esports

OpEn d’ESCaCS
El GM argentí Gabriel del Río ha 
guanyat la dinovena edició del 
torneig Vila de Montcada

fUtbOL baSE  
El CD Montcada i l’EF Montcada han 
signat un nou acord de col·laboració 
amb l’objectiu de potenciar el planter

pàg. 28 pàg. 31  

El CD Montcada ja ho té tot 
pràcticament enllestit per co-
mençar el pròxim 8 d’agost la 
nova temporada. L’assemblea de 
socis, reunida el 6 de juliol a la 
Casa de la Vila, va donar llum 
verda al cinquè projecte a Prime-
ra Catalana, que mantindrà el 
mateix pressupost de la campan-
ya anterior, al voltant dels 80.000 
euros. Per reforçar la plantilla, el 
Montcada ha fet set incorpora-
cions. La primera va ser la del 
davanter Paco Ramos, del Llefià. 
El segon fitxatge ha estat el més 
mediàtic, el porter Dani Planche-
ría, procedent de l’Hospitalet, de 
Segona B. El guardameta s’ha 
format al planter del Barça pas-
sant per totes les categories infe-
riors, arribant a formar part de 
l’anomenada ‘Generació d’or’,  
juntament amb Leo Messi, Cesc 
Fàbregas i Gerard Piqué. També 
va jugar sota les ordres de Pep 
Guardiola durant la temporada 
2007-08, a Tercera Divisió. “És 
un porter amb personalitat, 
unes condicions tècniques es-
pectaculars, sobri i àgil”, ha dit 
el president del CD Montcada, 
Modesto ‘Tato’ Sanchís. 

Més incorporacions. El club verd 
també ha contractat els davan-
ters Quique Amador, de 20 anys, 
format al planter de l’Hospitalet 
i que enguany ha jugat al Vilas-

sar i al Pubilla Casas, i Ángel 
Cuéllar, bolivià de 21 anys, 
que ha estat internacional al 
seu país en categories inferiors, 
que ha militat a l’Europa i a 
l’Espluguenc. Altres fitxatges 
són els defenses Edu López, de 
20 anys, exjuvenil de l’Europa 
i que la temporada passada va 
lluir la samarreta del Pubilla 
Casas, i Álex González, de 19 
anys, que prové del Mercan-
til de Sabadell. Al mig camp, 
el CD Montcada ha incorpo-
rat Marcel Armengol, de 23 
anys, també format a la base 

de l’Hospitalet, que ha jugat al 
Prat i el Poble Sec i, la campan-
ya anterior, a l’Horta. D’altra 
banda, el davanter Quim So-
lano ha renovat per una tem-
porada més, “malgrat tenir 
nombroses ofertes de Tercera 
Divisió i de Primera Catala-
na”, ha remarcat el president.
També hi ha hagut canvis a la 
junta directiva, que s’ha ampliat 
amb la incorporació de Manolo 
Vidomines, que ocupa el càrrec 
de secretari, i els vocals  Ramón 
Castillo, Joan Sisó, Daniel San-
chís i Manolo Ballesteros. 

S. Díaz/S. Alquézar | Redacció

FUtbOl. pRiMERa CatalaNa

El Cd Montcada mantindrà el mateix 
pressupost de la campanya anterior 
El club verd fitxa el porter Dani planchería, format al planter del Barça i excompany de Messi, Fàbregas i piqué

El porter Dani Planchería s’ha format als equips del planter del FC Barcelona

RECONEiXEMENts

Sílvia Alquézar  | Redacció

Els premis 
Esportius 2011 
es lliuraran el 
28 d’octubre

Montcada i Reixac reconeixerà 
els millors esportistes locals el 
28 d’octubre en el decurs dels 
Premis Esportius 2011, una fes-
ta instaurada enguany per re-
conèixer els èxits i la trajectòria 
dels esportistes més destacats 
durant la temporada 2010-11. 
Els Premis consten de tres cate-
gories de guardons. En l’apartat 
de mencions especials, es farà 
un reconeixement a les entitats 
que celebrin un aniversari i una 
distinció per a un abonat  de les 
instal·lacions municipals. En la 
secció de reconeixements, els 
guardons es dividiran en dos 
subgrups: un adreçat als centres 
escolars –amb un premi per al 
col·legi amb més fitxes i un altre 
per al que hagi practicat el joc 
més net– i un segon, adreçat a en-
titats i persones que hagin assolit 
una fita important com ascensos 
de categoria o algun podi a cam-
pionats d’àmbit català, estatal o 
internacional. Hi haurà un ter-
cer apartat, l’anomenat Premis 
Esportius, per escollir els millors 
esportistes en diferents àmbits. 

Candidatures. La proposta dels no-
minats es farà mitjançant la pre-
sentació de candidatures i, per 
decidir l’atorgament dels premis, 
es constituirà un jurat específic 
que les avaluarà. Els historials 
per optar als reconeixements 
s’hauran de presentar a l’OAC 
fins el proper 22 de setembre.
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  La pretemporada

El CD Montcada començarà la 
pretemporada el 8 d’agost. El 
dia 13 hi haurà el primer amis-
tós contra el Masnou, de Ter-
cera Divisió, a domicili. El dia 
20 l’equip verd s’enfrontarà a 
l’estadi al Castelldefels, també 
de Tercera. A la jornada se-
güent, els montcadencs visita-
ran el camp d’El Prat, de Ter-
cera, mentre que el 27 rebran 
el Gironella. La presentació 
oficial de la temporada es farà 
el 3 de setembre, a les 19h, i 
el primer matx de lliga serà el 
dia 11, al camp del Farners. 

Carnets. El CD Montcada ha 
decidit mantenir per cinquena 
temporada els preus dels car-
nets d’associats. El soci haurà 
de pagar 70 euros, mentre 
que el jubilat n’haurà d’abonar 
35. També hi ha el ‘carnet 
d’or’ per 110 euros, i vàlid 
per a dues persones. El club 
ha creat enguany dos nous 
tipus d’abonaments, de 40 
euros: el carnet jove, adreçat 
a persones de 18 a 25 anys, i 
l’abonament destinat als socis 
de l’EF Montcada, que ara és 
filial del CD Montcada. D’altra 
banda, els associats d’altres 
entitats esportives locals po-
dran veure el primer equip a 
meitat de preu | SA
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La corredora local va acabar en segona posició, darrera de l’asturiana Rocío Gamonal

La corredora Anna Villar, de 
l’Ayala Team, no ha pogut re-
validar el títol de campiona 
d’Espanya de BTT XCO, des-
prés d’acabar en segona posició 
a la prova disputada a Becerril, 
al cor de la serralada de Madrid, 
el 17 de juliol. La ciclista local 
va entrar a menys d’un segon de 
la campiona, l’asturiana Rocío 
Gamonal, que va atacar gairebé 
des de la sortida per distanciar-
se de les seves rivals i endur-se el 
seu segon triomf estatal després 
del que va aconseguir la tempo-
rada del 2007. La prova va ser 
força dura, en un circuit d’alta 
muntanya en què les corredores 
també van haver de fer front al 

fort vent que va bufar durant tot 
el matí, un fet que va obligar a 
retardar l’inici de les competi-
cions previstes.

Copa de França. Villar va aca-
bar a la quarta posició a la sise-
na prova de la Copa de França, 
disputada el 2 de juliol a la loca-
litat de Val d’Iserè, als Alps. El 
circuit, de 6 quilòmetres, tenia 
una primera part amb zones 
estretes i baixades amb revolts 
amb nombrosos sotracs i, en un 
segon tram, hi havia més pujades 
llargues amb alguna trialera tèc-
nica. Les participants van haver 
de completar 4 voltes al traçat i, 
només donar-se el tret de sorti-
da, la corredora local va tenir un 

bon començament però, en una 
zona de sotracs, se li va escapar 
el peu del pedal, fet que li va fer 
perdre algunes posicions molt 
valuoses. Després d’aquest con-
tratemps, la ciclista va anar re-
muntant posicions a mesura que 
avançava la prova, travessant la 
meta en quart lloc. “Estic con-
tenta amb el resultat, tot i que 
sé que podria haver estat mi-
llor. Em quedo amb les bones 
sensacions que he experimen-
tat”, va dir Villar, qui continua 
lluitant per aconseguir una plaça 
per als Jocs Olímpics del 2012, 
que tindran lloc a Londres.
Al mes de juny, la ciclista mont-
cadenca va acabar en tercera po-
sició a l’Open d’Espanya XCO.

btt

anna villar no pot revalidar el 
títol de campiona d’Espanya
Sílvia Alquézar  | Redacció

La corredora Anna Villar està lluitant per aconseguir una plaça per als Jocs Olímpics del 2012
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La Salle tancarà en breu 
l’equip de primera Estatal

haNDbOl

L’entrenador de l’equip de Pri-
mera Estatal de La Salle, Pablo 
Camarero, ha avançat que en 
breu estarà tancada la plantilla 
de la pròxima temporada. “Es-
tem pendents de confirmació 
d’algunes incorporacions, però 
aviat ho tindrem enllestit”, ha 
dit el tècnic, qui es mostra molt 
il·lusionat amb el primer projec-
te del club montcadenc a la nova 
categoria. En el moment de tan-
car aquesta edició, la Federació 
Espanyola tenia previst fer el 
sorteig dels grups. El conjunt de 
Camarero començarà a entrenar 
el 22 d’agost. L’1 de setembre tin-
drà lloc el primer matx amistós, 

a la pista del Cardedeu, mentre 
que el dia 10 l’equip s’enfrontarà 
al Banyoles a domicili. 

Sílvia Alquézar  | Redacció 
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La Salle es reforçarà per a la Primera Estatal

L’equip ha fitxat nou jugadors per intentar de nou l’objectiu de l’ascens a Segona B

L’FS Mausa ja té enllestida la 
plantilla de la pròxima tempo-
rada, en què un any més jugarà 
a l’antiga Primera Estatal B, 
una categoria que la Federació 
Espanyola ha rebatejat com la 
Tercera Divisió. “No hem po-
gut ascendir perquè no hi ha 
hagut renúncies, ja que han 
baixat 7 equips de Primera A, 
ara anomenada Segona Di-
visió B”, ha explicat el gerent, 
Pedro Litrán, qui ha avançat 
el fitxatge de nou jugadors. “El 
nostre objectiu serà intentar 

un cop més l’ascens a Segona 
B”, ha manifestat el directiu. 

Les incorporacions. El Mausa 
ha contractat els porters Pol i 
Rubén, que jugaven al Mataró i 
l’Esplugues, tots dos de Nacional 
A. També ha incorporat els tan-
caments Jordi Marty i Ague, del 
Vilassar, els ales Roger Bonet i 
Àlex Bria –del Barça–, a més de 
Kike Serrano, del Riera, i Gri-
maldos, de l’Esplugues. Com a 
pivots, el club montcadenc ha 
arribat a un acord amb Ganchi, 
de l’Andorra i Òscar Prieto, del 

Vilassar. De la temporada an-
terior, continuen Mario Litrán, 
que és universal, l’ala Gerard i el 
tancament-ala Fèlix. El tècnic és 
Jordi Rozas, que ha entrenat els 
juvenils de l’Escola Pia i el Mar-
fil Santa Coloma, equips amb 
els que ha arribat a quedar cam-
pió de Catalunya i sotscampions 
d’Espanya. El Mausa començarà 
a entrenar el 29 d’agost i encara 
no sap quin serà el calendari 
de la lliga ni quan s’iniciarà la 
competició. D’altra banda, el sè-
nior B del Mausa ha aconseguit 
l’ascens a Primera Territorial.

FUtbOl sala

El Mausa no puja i jugarà a la 
recent creada tercera divisió
Sílvia Alquézar  | Redacció
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El Gran Mestre argentí Gabriel del 
Río, del Sestao, és el guanyador de 
la dinovena edició de l’Open Inter-
nacional d’Escacs Vila de Mont-
cada, que va acabar el 3 de juliol 
a l’Espai Kursaal després de nou 
dies de competició intensa en què 
van participar més de 180 jugadors 
dividits entre els grups A i B. “No 
m’esperava guanyar perquè és 
un torneig de gran nivell i amb 
molta competència, però estic 
molt content de la victòria”, va 
indicar el guanyador absolut. La 
victòria final no es va decidir fins 
a l’últim moment, ja que del Río 
–que va jugar a la UE Montcada, 
organitzadora de l’esdeveniment, 
durant dos anys– va acabar amb 7 
punts de 9 possibles empatat amb 
el Gran Mestre francès Mattheu 
Cornette, que juga al club local. El 
triomf es va decantar cap a l’argentí 
gràcies al sistema de desempat del 

torneig, que està catalogat com un 
dels més importants del Circuit de 
Catalunya de campionats d’estiu. 
En tercera posició va finalitzar 
el peruà Cristian Cruz, amb 6’5 
punts, que va liderar el torneig fins 
a la vuitena ronda i va aconseguir 
la norma que li faltava per obtenir 
el títol de Gran Mestre. Pel que fa 
al guanyador del Grup B, el cam-
pió va ser Aitor Ortiz, de l’Espiga, 
amb 8 punts, seguit de Pere Garri-
ga i Jesús Ligero, respectivament. 

Valoracions. En acabar el torneig, la 
UE Montcada va fer el lliurament 
de premis, que enguany ha repar-
tit 7.000 euros, mil més que la tem-
porada anterior. El guanyador es 
va endur un premi de 1.200 euros 
i el campió del Grup B, 300 euros. 
L’acte de cloenda va comptar amb 
l’assistència de les autoritats mu-
nicipals encapçalades pel regidor 
d’Esports, Marc Rodríguez (PSC), 

a més dels representants dels prin-
cipals espònsors de l’Open com 
Pastelería Tarzán i Lafarge, entre 
d’altres. En el torn de parlaments, 
el president de la UE Montcada i 
director del torneig, Arturo Vidar-
te, es va mostrar molt satisfet per-
què “el campionat ha millorat la 
participació, amb més titulats, 
l’organització i els premis. Es-
tem contents perquè tot ha sortit 
molt bé”, va indicar Vidarte. Per 
la seva banda, el regidor d’Esports 
va lloar el club montcadenc pel seu 
treball a la ciutat i l’organització 
d’aquest campionat. “És un or-
gull perquè l’Open d’escacs és 
un torneig de referència a dins i 
fora del municipi”, va manifestar 
Rodríguez, qui va destacar la feina 
de la UE Montcada entre els in-

fants de la ciutat “perquè els aju-
da a treballar valors fonamen-
tals en el present i en el futur”. 
Durant el lliurament de premis, la 
UE Montcada va retre un petit ho-

menatge a l’expresident del club, 
Jaume Izquierdo, a qui van fer 
entrega d’una placa i un obsequi 
en reconeixement a la seva tasca 
a l’entitat.

El triomf final es va decidir pel sistema de desempat

Sílvia Alquézar  |  Can Sant Joan

EsCaCs

El gM gabriel del Río 
guanya la dinovena 
edició de l’Open

Els premiats a la dinovena edició de l’Open Internacional d’Escacs Vila de Montcada amb els patrocinadors, els organitzadors i les autoritats
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D’esquerra a dreta: Cornette, del Río i Cruz, els tres primers classificats a la dinovena edició 
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Sílvia Alquézar | Redacció

El Centre Excursionista de Mont-
cada, El Cim, va assolir el 16 de 
juliol el repte de pujar en un sol 
dia 25.000 metres de desnivell al 
Pallars Sobirà, una iniciativa em-
marcada dins la celebració del 25è 
aniversari de l’entitat. La sortida 
va comptar amb la participació 
d’una trentena de persones que 
van superar amb escreix l’objectiu 
marcat ja que van sumar, en total, 
34.596 metres. La Pica d’Estats, el 
pic més emblemàtic per al Cim, va 
ser el més nombrós, amb 16 mun-
tanyencs, que van trigar entre 10 
i 12 hores a coronar la muntanya. 
També hi va haver cinc grups més 
que van pujar al Pic de Baborte, 
de Sotllo, del Monteixo i de Ger-
ri. “Estem molt contents perquè 
hem assolit el nostre objectiu 
amb escreix i, a més, ha parti-
cipat molta gent jove, que ens 
agradaria que continués vin-
culada a l’entitat perquè són el 
nostre futur”, ha dit el president 
de l’entitat, Alfred Canals. D’altra 

banda, El Cim va organitzar els 
dies 2 i 3 de juliol la II Marxa a la 
Vall de Cardós, que va ser un èxit. 
Ja al setembre, l’entitat inaugurarà 
el dia 13 l’exposició ‘25 anys d’El 

Cim’, que romandrà oberta fins al 
16 d’octubre a la Casa de la Vila. 
La mostra recull documentació de 
tot tipus sobre la història del Cen-
tre Excursionista. 
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Alguns dels integrants del grup de persones que va pujar l’emblemàtic cim de la Pica d’Estats

> Onzè torneig de futbol a la font pudenta
L’Associació de Veïns de la Font Pudenta i la Muntanyeta va organitzar el 
dia 3 de juliol l’onzena edició del torneig de futbol a la zona esportiva del 
barri. En total, van participar uns 50 jugadors, repartits entre dos equips 
infantils i 5 conjunts d’adults. L’equip guanyador va ser el CD Torre Baró. 
L’organització va convidar els participants a un esmorzar | SA
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> La penya blaugrana se’n va a la vall d’aran
La Penya Blaugrana va organitzar una sortida els dies 1, 2 i 3 de ju-
liol a la Vall d’Aran, que va comptar amb l’assistència d’una seixantena 
de persones. L’entitat dóna per tancada aquesta temporada i ja ha co-
mençat a planificar la següent, en què celebrarà el seu 37è aniversari 
amb un dinar a l’Atmella del Vallès al mes de setembre | SA
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Una trentena de persones va participar en la iniciativa, emmarcada dins el 25è aniversari

EXCURsiONisME

El Cim assoleix el repte dels 
25.000 metres en un sol dia
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aCtiVitats D’EstiU

La falta de participació obliga 
a suspendre moltes propostes

La falta d’inscripció ha 
obligat l’Institut Municipal 
d’Esports i Lleure (IME) a 
suspendre bona part de les 
activitats d’estiu. De prop 
d’una vintena de propostes, 
enguany només se n’han po-
gut fer vuit. Les més parti-
cipatives han estat la marató 
d’spinning –el 14 de juliol a 
la plaça Lluís Companys–, 
el torneig de 3x3 de futbol 
al carrer –que va tenir lloc el 
dia 12 davant del pavelló M. 
Poblet– i el Campionat de 
Natació Vila de Montcada, 
que es va disputar a la pis-
cina de la Zona Centre, el 
dia 13. Totes tres van aple-
gar més d’una vuitantena 
d’inscrits i van atraure molt 
públic. També durant aquest 
mes de juliol, la plaça de 
l’Església va acollir la Diada 
de tir amb arc, organitzada 
conjuntament amb el Club 
de tir Can Piqué. Pel que fa 
als cursos, enguany només 

s’ha fet el taller de balls lla-
tins de primer nivell. 
D’altra banda, l’exjugador 
i extècnic blaugrana Car-
les Rexach va ser present 
durant el lliurament de di-
plomes als infants que han 
participat al segon Campus 
de futbol.

Sílvia Alquézar | Montcada

La Diada de tir amb arc es va fer a la plaça de l’Església el 30 de juny
La marató d’spinning, el 3x3 de futbol al carrer i el campio nat de natació han estat molt participatius

Alguns dels guanyadors del Campionat de Natació, amb les autoritats locals

jORNaDa sOliDÀRia

27.750 metres nedats a favor 
dels afectats per l’esclerosi 
El Mulla’t es va fer el 10 de juliol a la piscines coberta de Montcada aqua

Els participants a la jorna-
da solidària ‘Mulla’t per 
l’esclerosi múltiple’, que el 
10 de juliol van organitzar a 
Montcada la Fundació dedi-
cada a la malaltia i l’Institut 
Municipal d’Esports i Lleure 
(IME) van nedar 27.750 me-
tres a favor dels afectats per 
aquesta patologia d’origen 
neuronal. Un total de 141 

persones va assistir a l’acte, 
que es va celebrar a les pisci-
nes de Montcada Aqua, que 
van nedar metres i algunes 
van participar a la marató 
d’aquagym amb la qual es 
va inaugurar l’activitat. 
A les 12h va tenir lloc 
l’acte central, que consistia 
a fer una capbussada con-
junta a totes les piscines 
de Catalunya on es feia el 

‘Mulla’t’ com a símbol de 
tota la gent que col·labora 
amb la iniciativa. De Mont-
cada va saltar un centenar 
de persones a la vegada. 
A l’acte va assistir una no-
drida representació muni-
cipal, amb l’alcaldessa, M. 
Elena Pérez (PSC), i el pre-
sident de l’IME i regidor 
d’Esports, Marc Rodríguez 
(PSC), al capdavant.

Silvia Díaz | Redacció

A les 12h es va fer l’acte central del Mulla’t, que va consistir en una capbussada conjunta de tots els participants

El 3x3 de futbol al carrer va ser un èxit de públic i de participació

La marató d’spinning a la plaça Lluís Companys ha tornat a ser una de les activitats més participatives de l’estiu
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Carles Rexach es va fer un fart de signar autògrafs entre els més petits

Tres noies s’ho passen d’allò més bé saltant a la piscina de la Zona CentreL’únic curs de l’IME que s’ha pogut fer és el de balls llatins de nivell I
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La Unió Esportiva Sant 
Joan ha trencat l’acord de 
filiació que mantenia amb 
el CD Montcada des de 
feia 4 anys, una ruptura ra-
tificada per les respectives 
assemblees. El president de 
La Unió, José González, ha 
argumentat que “volem un 
equip que ens pugui no-
drir de jugadors al llarg de 
la temporada –un club no-
més pot tenir la filiació amb 
una altra entitat, segons les 
normes de la Federació– en 
el moment que els necessi-

tem”. González ha recone-
gut que aquesta temporada 
“ha estat molt difícil a 
causa de les baixes” i que 
els jugadors aportats pel 
CD Montcada no han es-
tat suficients per reforçar la 
plantilla. El president de La 
Unió pretenia que el seu fi-
lial fos l’EF Montcada, però 
aquesta entitat ha signat un 
acord de col·laboració amb  
l’entitat verda.
El president del CD Montca-
da, Modesto Sanchís, ha dit 
que “respecta totalment” la 
decisió de La Unió. 

Silvia Díaz | Redacció

El Sant Joan decideix 
trencar les relacions 
amb l’entitat verda

FUtbOl

El president del CD Mont-
cada, Modesto Sanchís 
‘Tato’, i el president de 
l’Escola de Futbol Mont-
cada, Manel Trias, van 
signar el 5 de juliol l’acord 
de col·laboració entre amb-
dues entitats per promoure 
el passi de jugadors de l’Es-
cola al juvenil i al primer 
equip del CD. “Volem 
que els joves amb projec-
ció no hagin de marxar 
fora a jugar quan acaben 
l’etapa de cadets, com 
passa ara, i puguin con-
tinuar, si ho desitgen, al 
CD Montcada”, va expli-
car Trias. 

Tres juvenils. Actualment, 
el club verd, amb l’ama-
teur a Primera Catalana, 
té l’equip juvenil a Pre-
ferent –un ascens assolit 
aquesta campanya– men-
tre que l’Escola tindrà la 
propera temporada un 
juvenil a Primera Divisió 
–que també ha pujat en-
guany– i un altre a Segona, 
de nova creació. Fruit del 

conveni signat, es facilita-
rà el passi dels futbolistes 
que destaquen en aquesta 
categoria a l’equip de Pre-
ferent. “Volem acabar 
amb la falsa imatge que 
no hi ha bon rotllo entre 
entitats i ens comprome-
tem a tirar endavant un 
projecte que potenciarà 
el planter al nostre mu-
nicipi i que beneficiarà el 

primer equip”, va afegir 
‘Tato’. Tot i que cada club 
mantindrà la seva pròpia 
línia de treball, es crearà 
una comissió formada per 
dos tècnics de cada entitat 
que coordinaran els aspec-
tes esportius que afectin 
els juvenils.
El conveni entre el CD 
Montcada i la Escola recu-
pera l’esperit del que es va 

signar al 2005 i es va tren-
car al 2009. Ara, les di-
rectives volen que l’acord 
no només sigui esportiu 
sinó també institucional i 
social i que els 400 futbo-
listes que formen part de 
l’Escola tinguin com a re-
ferència arribar algun dia 
a formar part del juvenil 
o del primer equip del CD 
Montcada.

FUtbOl

Pilar Abián | La Ferreria

L’acord entre ambdues entitats es va signar el 5 de juliol a la sala d’actes de l’estadi de la Ferreria

L’Escola de futbol Montcada torna 
a ser el filial del Cd Montcada

El jove montcadenc Víctor 
Carrillo, de 18 anys, ha 
viscut enguany una expe-
riència inoblidable i que 
potser marcarà el seu futur. 
Ha passat un mes i mig al 
concurs televisiu Football 
Cracks, que ha emès Inte-
reconomía –va acabar el 10 
de juliol–  i que pretenia for-
mar 18 jugadors en aquesta 
disciplina. Des de la vessant 
competitiva, els participants 
aspiraven a ser un dels qua-
tre guanyadors i fer la pre-
temporada en equips de pri-
mer nivell. Cada diumenge 
s’emetia un resum de la 
setmana, amb imatges dels 

entrenaments i de l’estada 
dels joves a Madrid. Carri-
llo va arribar a la final però 
no va guanyar cap premi, 
tot i que considera que el ve-
ritable reconeixement arriba 
ara. “Ens van dir que, du-
rant els pròxims dies, esti-
guéssim a l’espera perquè 
ens trucarien per fer-nos 
ofertes”, ha destacat Carrillo 
en una entrevista a Montca-
da Comunicació que es pot 
llegir íntegrament a www. 
laveu.cat. 

Propostes de futur. El seu 
desig és marxar a algun 
equip de l’Amèrica del Sud 
perquè “allà es viu el fut-

bol amb passió; mentre 
el programa a Espanya 
ha tingut molt poca au-
diència, a països com 
l’Argentina ha estat un 
èxit”, ha indicat aquesta 
jove promesa del futbol, qui 
ha explicat que participants 
al concurs de l’any passat 
que van marxar a l’Amèrcia 
del Sud encara hi continuen 
jugant. 
Durant les setmanes que 
ha estat concentrat al po-
liesportiu de Navalcarbón, 
a Las Rozas (Madrid), Ca-
rrillo ha entrenat amb es-
trelles del futbol com Lobo 
Carrasco, Enzo Francescoli 
o un dels millors jugadors 

del món, Zinedine Zidane, 
del qual Carrillo només té 
paraules d’elogi: “És increï-
ble com una persona que 
ho ha tingut tot és tan hu-
mil; ens tractava de tu a 
tu”.  

Passió i professió. De la seva 
experiència al programa, 
Carrillo ha explicat que du-
rant les dues primeres setma-
nes ho va passar malament 
perquè comparava la seva 
trajectòria, bàsicament al fut-
bol sala –ha jugat al Sagarra 
de Santa Coloma i a catego-
ries inferiors de l’EF i l’FS 
Montcada– amb la dels seus 
companys, alguns dels quals 

ja han debutat amb les se-
leccions nacionals de futbol 
dels seus països. “Però vam 
acabar sent una pinya, ni 
tan sols ens importava el 
premi, de fet, cap al final 
se’ns feia molt díficil ha-
ver de nominar els nostres 
companys”, ha manifestat 

el jove, que, després d’haver 
seguit al programa un règim 
d’entrenaments similar al 
d’un equip de Primera Di-
visió en pretemporada, reco-
neix que ser professional del 
futbol és molt dur, “però he 
descobert que és al que em 
vull dedicar”, assegura.

Silvia Díaz | Montcada

Carrillo: “gràcies al programa he 
descobert que vull viure del futbol”

‘FOOtball CRaCks’

El montcadenc Víctor Carrillo, amb la samarreta del programa Football Cracks
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Els directius d’ambdues entitats van segellar el nou acord de col·laboració el 5 de juliol a l’estadi de la Ferreria 
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El jove montcadenc, de 18 anys, va arribar a la final del reality show, però no va guanyar cap premi 

Els conjunts cadet masculí 
i cadet femení de La Salle 
van participar del 14 al 
19 de juliol al Torrellano 
Cup, a Alacant, un torneig 
internacional d’estiu dels 
més prestigiosos. Ambdós 
equips es van enfrontar 
amb rivals de primer nivell 
de procedències diverses 

com Madrid, Catalunya 
i Portugal, entre d’altres, 
a més d’altres clubs de la 
província d’Alacant. Els 
entrenadors, Pau Mares-
ma i Àlex Expósito, han 
volgut repetir l’experiència 
“molt enriquidora” de 
l’any passat, quan van par-
ticipar al també torneig in-
ternacional de Banyoles.  

Sílvia Alquézar | Redacció

Els cadets juguen el 
torneig de torrellano

haNDbOl. la sallE

El campionat es va disputar entre el 14 i el 19



Carlos Larrañaga
Especialista en ‘material sensible’.  Va arribar a Catalunya al 1976 procedent d’Uruguai 
com a exiliat polític. Mestre de professió, va fer diferents feines de supervivència fins que va 
convalidar el títol i va començar a treballar com a educador especialitzat en col·lectius infantils 
per a l’Ajuntament de Barcelona. Va estudiar Psicologia, especialitzant-se en atenció a primera 
infància i teràpia familiar. Al 1985 va participar en un projecte pioner d’atenció materno-infantil 
al Raval adreçat a nens de 0 a 2 anys en situació d’alt risc social. Des de fa 20 anys forma part 
de l’equip de professionals del Centre de Desenvolupament Infantil i Atenció Precoç (Dapsi), 
un servei pel qual han passat en alguna ocasió el 25% de les famílies de Montcada amb fills 
menors de 6 anys. L’apassionen els nens perquè són material ‘altament sensible’ i en ple procés 
de transformació.

“La clau amb els fills és 
ser creïbles i coherents”

-Els motius que impulsen les famí-
lies a consultar el servei han can-
viat molt en aquests vint anys?
Avui dia anar al psicòleg ja no és 
tan tabú com abans i les famílies 
ho fan d’una manera més habitual 
i no només per temes greus. De 
fet, de les consultes que rebem, el 
20% o el 25% tenen a veure amb  
dubtes sobre diferents aspectes de 
la criança. Cada vegada tenim més 
pares que ens demanen ajut perquè 
no saben com fer perquè els seus 
fills els obeeixin. També atenem 
dos nous perfils de nens, el de les 
famílies nouvingudes, sotmeses a 
l’estrès de buscar vivenda i feina, i 
el dels nens adoptats procedents 
d’altres cultures. En aquests casos,  
els pares acudeixen al servei amb 
més facilitat perquè entenen que 
una part de la conducta del nen està 
relacionada amb l’experiència ante-
rior a l’adopció.
-A què atribueix la falta d’autoritat?

Els pares d’avui dia tenen por que 
una actitud de fermesa i autoritat 
envers els fills els pugui traumatizar. 
La principal confusió és voler re-
produir amb l’infant la relació entre 
adults, oblidant que un nen petit no 
té la capacitat per decidir què men-
ja o quan dorm. En aquestes edats 
els nens se senten més segurs quan 
els dirigim. No tenen la capacitat 
mental per elaborar una moral i som 
nosaltres els qui hem de posar els lí-
mits. Això sí, les regles s’ha d’establir 
amb respecte, cura i estima.  A partir 
dels 12 anys, les normes ja es poden 
pactar amb l’adolescent.
-Els pares d’abans com s’ho feien?
La generació dels nostres pares 
aplicava el sentit comú. De vegades 
s’equivocava, però no li donava tan-
tes voltes a les seves decisions. 
-El càstig és una bona estratègia?
És una més, però no l’única ni la 
més efectiva. El càstig és poderós si 
l’aplica algú que sap donar felicitat 

i amor i premiar i potenciar les ca-
racterístiques positives del nen. Ara 
bé, quan pronunciem una amenaça 
hem de ser capaços de complir-la. 
La clau és ser creïbles i coherents.

-Els pares som els únics responsa-
bles de la conducta dels fills?
Els pares són responsables de molt, 
però hi ha una part que aporta el 
nen de forma innata. Hi ha cria-
tures fàcils que amb poc esforç 
creixen bé i són molt gratificants. 
En canvi, sense entrar en cap pa-
tologia, hi ha nens més ansiosos o 
irascibles, més difícils de consolar, 
que exigeixen un esforç extra per 

part dels pares. És un joc on hi ha 
dues variables i la nostra feina és 
intentar equilibrar en cada cas què 
depèn de cada part.
-Tendim a sentir-nos culpables de 
les dificultats dels nostres fills?
La culpa és el pitjor enemic de 
l’educació i la relació entre pares i 
fills. És un sentiment que pesa molt 
negativament sobre amdues bandes. 
Potser és el màxim perjudici que ha 
fet la psicologia històricament sobre 
molts progenitors.
-Som massa protectors?
El sofriment, el dolor o la ràbia for-
men part dels sentiments dels sers 
humans. Tots hem sofert, ells també 
sofreixen quan els deixem a l’escola, 
si un nen gran els treu una joguina 
o si els pares se separen. No és bo 
negar el sofriment. Els pares els hem 
d’ajudar a entendre per què se sofreix 
i a conviure amb totes les emocions 
de la vida, també amb la frustració. 
-Què és més important, la quanti-

tat o la qualitat del temps que pas-
sem amb els fills?
La qualitat és important, però hi ha 
un mínim de quantitat. Ni els psi-
còlegs ni l’escola poden substituir 
l’absència dels pares. Hi ha un espai 
emocional que els hi correspon a 
ells. També s’han de cuidar les ac-
tivitats i els espais comuns dins de 
la família, factors vitals per a la salut 
mental del nen.
-Què li ha ensenyat l’experiència de 
treballar tants anys amb nens petits?
Puc captar si un nen està dintre dels 
paràmetres de la normalitat o presen-
ta alguna patologia, però el més com-
plicat és encertar el pronòstic sobre la 
seva evolució. En aquest sentit, hem 
de reconèixer que ens equivoquem 
molt. Alhora és molt gratificant treba-
llar amb nens petits perquè són molt 
mal·lea bles i pots aconseguir grans 
canvis en poc temps. El compromís 
de la majoria dels pares en aquestes 
edats també facilita la nostra feina.

“Els pares són 
responsables de molt, 
però hi ha una part 
que aporta el nen de 
forma innata”

Psicòleg infantil i terapeuta familiar
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